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BEZPŁATNY DWUTYGODNIK

NAKŁAD 26 000

OKNA
DRZWI Rolety Moskitiery

Bramy garażowe
Odkurzacze centralne

05-600 Grójec, 
Al. Niepodległości 71  

tel. 508 557 622, 
       503 902 301

tel. 602 558 659

OGRODZENIOWE
SŁUPKI I AKCESORIA

GŁUCHÓW k. Grójca ul.Polna 2

SIATKI 
PRODUCENT

DRUTEX
TRANSPORT 

Grójec, ul. Piłsudskiego 55 
Tel. 662 168 061

DRZWI ZEWNĘTRZNE
STALOWE 

DOSTĘPNE OD RĘKI

LOKALIZACJA INWESTYCJI:

BELSK DUŻY

 www.serwisudt.pl

KLIMATYZACJA, CHŁODNICTWO TRANSPORTOWE
HYDRAULIKA SIŁOWA

PRZEGLĄDY UDT BADANIA 

  Pabierowice 2E Jasieniec

kom: 603 660 024 
          781 666 336

e-mail: biuro@amp-serwis.com

samochody osobowe
ciężarowe, autobusy

maszyn rolnicze

zakuwanie węży
regeneracja siłowników
regeneracja rozdzielaczy

naprawa żurawi HDS
windy samochodowe
podnośniki koszowe

Tel. 662 711 382

www.alco.biz.pl

USŁUGI ROLNE

WYNAJEM MASZYN 
ROLNICZYCH 
SADOWNICZYCH

Grójec, Maciejowice 2

Grójec, Słowackiego 47 48 664 44 25

HURTOWNIA

AKUMULATORÓW
OLEJE, FILTRY, PROMOCJE
NAJNIŻSZE CENY W REGIONIE!

Błędów, Wilhelmów 29

100%
JAKOŚCI

722 303 557

MJT

SALON OPTYCZNY

Plac Armi Krajowej 3 ( )
Nowe Miasto nad Pilicą

tel.

obok Biedronki

  603 777 929

 ZNIŻKI NA OKULARY 
ORAZ BADANIE GRATIS

-10%PROMOCJA

PRACOWNICY
DO TWOJEJ FIRMY

MEDYCYNA PRACY 
w MOGIELNICY
ul. Dziarnowska 40 

(budynek przychodni)
pełen zakres badań medycyny pracy
badania profilaktyczne pracowników
kierowców, do broni, promieniowanie

 jonizujace i wiele innych 

608 343 310 almed-az@wp.pl
KRÓTKIE TERMINY!!!

Znaleźli historię 
na strychu 

BŁĘDÓW: Kolejne spektakularne odkrycie na starej plebanii w Lipiu. Strych kryje 
skarby, które są ogromną wartością historyczną dla miejscowości.

Dzięki nowym odkryciom grupy 
pasjonatów historii ze Stowarzy-
szenia Bezbłędna Gmina Błędów, 
w maju, z okazji Nocy Muzeów 
zobaczyć będzie można niezwykłą 
wystawę. 

Szukając korzeni
Historyków, zapaleńców połączyło 
odnalezienie na terenie starej pleba-
nii dwóch zabytkowych feretronów. 
Trzy lata temu, przed Wielkanocą, 
dwójka parafian, Joanka Szew-
czyk i Paweł Sokołowski dokonali 
tego niezwykłego odkrycia, które 
sprawiło, że jeszcze bardziej zain-
teresowali się historią swojej miej-
scowości. Trzy lata później przy 
Stowarzyszeniu Bezbłędna Gmina 
Błędów powstała grupa historycz-
na zrzeszająca pasjonatów lokalnej 
historii. W jej skład wchodzą: Bar-
bara Frydrych, Joanka Szewczyk, 
Marianna Szewczyk, Paweł So-
kołowski, Mikołaj Szymański, ks. 
proboszcz Ewaryst Tomasiewicz, 

Agata Witczak i Zbigniew Woź-
niak. W lipcu ubiegłego roku roz-
poczęli swoje pierwsze poszukiwa-
nia na terenie starej plebanii, które 

zakończyły się sukcesem. Książki, 
lichtarze i inne przedmioty stały się 
przedmiotem pierwszej wystawy. 

Czytaj dalej na stronie 7

 Wszystkiego najlepszego
 z okazji Dnia Kobiet
 życzy
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NOWE I UŻYWANE

PŁATNOŚĆ 
GOTÓWKĄ

SKUP SKRZYNEK 

JEDYNEK

TEL. 534 060 015 

ADRES: GOLIANY 11A

Poszukujemy ogrodnika, 

Oferujemy zatrudnienia na podstawie umowy o pracę lub umowy zlecenie.
Zainteresowane osoby proszę o kontakt telefoniczny: 880220264

który chciałby zająć się ogrodem i zapleczem gospodarczym

pod Warszawą w gminie Jasieniec. 

Ważne jest wykształcenie kierunkowe (ogrodnicze, nie sadownicze!)

oraz posiadanie własnego samochodu lub prawa jazdy. 

Doświadczenie i odbyte realizacje w założeniach ogrodowych będą atutem. 

Oczekujemy zamiłowania do przyrody, zwierząt i pszczół.

Do obowiązków ogrodnika będzie należało dbanie o ogród warzywny

oraz ogród kwiatowy. 

W przypadku miłośnika pszczół, również o pszczoły.

Ogrodnik będzie mógł korzystać z pomocy dochodzących pracowników. 

Miejsce pamięci o żołnierzach Ar-
mii Krajowej powstaje w Zespole 
Szkół im. Armii Krajowej Obwo-
du „Głuszec” – Grójec. Inicjatywa 
jest częścią obchodów 80-lecia 
placówki. Szkoła zleciła także wy-
konanie repliki sztandaru, którego 
oryginał znajduje się w Sanktu-
arium w Lewiczynie. Fundatorami 
pomysłu są rodzice oraz ucznio-
wie ZS. 
W związku z tym dyrekcja szkoły 
zwraca się do mieszkańców Grójca 
oraz powiatu grójeckiego o udo-
stępnienie pamiątek o żołnierzach 
AK obwodu „Głuszec” – Grójec. 
Przekazane lub wypożyczone eks-
ponaty byłyby elementem wypo-
sażenia sali pamięci. W przypadku 
dokumentów lub zdjęć, społecz-
ność szkolna będzie wdzięczna za 
ofiarowanie zarówno oryginałów, 
jak i kopii (lub skanów) opatrzo-
nych krótkim opisem. Obecnie 
placówka posiada pamiątki po 
m.in. Tadeuszu Pękackim, Maria-
nie Kołomańskim. Do szkoły zgło-
siła się także grupa rekonstrukcyj-
na z Warki, żołnierz Wojsk Obrony 
Terytorialnej, przewodniczący 
rady powiatu grójeckiego oraz 
dowódca Centrum Rozpoznania i 
Walki Radioelektronicznej, którzy 

zaoferowali eksponaty. 
Sala mieści się w holu szkoły, tak 
aby uczniowie mieli do niej stały 
dostęp. 
– Nie możemy takiej sali zamknąć 
dla uczniów – mówi Andrzej Ko-
satka, dyrektor szkoły.  – Ma ona 
pełnić funkcję edukacyjną. W tym 
celu zakupiliśmy także telewizor, 
aby dodatkowo wyświetlać histo-
rię AK w formie mulimedialnej. 
Pamiątki można przekazywać do 
sekretariatu szkoły lub za pośred-
nictwem poczty elektronicznej na 

adres sekretariat.zspgrojec@gro-
jec.pl (w tytule wiadomości proszę 
umieścić: Sala Pamięci Żołnierzy 
AK) lub skontaktować się telefo-
nicznie na numer tel. 48 664 26 20. 
– Jeśli rodzina obawia się o doku-
menty, możemy je zeskanować a 
oryginały oddać – dodaje  Andrzej 
Kosatka, dyrektor szkoły. 

GRÓJEC: Powstaje sala pamięci i replika sztandaru żołnierzy Armii Krajowej ob-
wodu „Głuszec”– Grójec.

Kierowcy przekraczający nocą 
most na rzece Pilicy w okolicy 
Mniszewa, zwykle muszą wal-
czyć z sennością i znużeniem. 
Raz w roku mogą jednak zauwa-
żyć coś niezwykłego. Przy wej-
ściu na most siedzi niewielka 
grupa ludzi. Migają latarki, ktoś 
otwiera parujący termos, ktoś 
odwija kanapkę i podaje leżące-
mu koledze. Kilka osób klęczy 
i coś czyta. Gdyby kierowca się 
zatrzymał, zauważyłby, że część 
ma w uszach słuchawki i przy-
mknięte oczy. Gdzieniegdzie 
można zauważyć drewniany 
krzyż. Na wale wzdłuż Pilicy 
majaczy rząd świateł. Idą dzie-
siątki kolejnych. Kim są ci lu-
dzie? 
To uczestnicy Ekstremalnej 
Drogi Krzyżowej. Ekstremalnej, 
bo jej trasa nie wiedzie wokół 
kościoła czy osiedla. To 40 km 
przez lasy, wioski i pola. Prze-
byte w nocy, samotnie lub w 
niewielkiej grupie. W ciszy. 
W tym roku, już 4 edycja wa-
reckiej EDK wyruszy 19 marca 
wieczorem z Kościoła Matki 
Bożej Szkaplerznej w Warce. Ze 
względu na epidemię, uczest-
nicy będą wychodzić od 19:30 
o różnych godzinach. Powrót 
rano w to samo miejsce. 
Aby wziąć udział w wydarzeniu, 
należy wejść na stronę www.
edk.org.pl,  wybrać rejon War-

ka i jedną z dwóch przygoto-
wanych na ten rok tras. Każda 
zarejestrowana osoba otrzyma 
informację z godziną rozpo-
częcia trasy. Na miejscu startu 
uczestnicy będą mogli kupić 
pakiet: książeczkę z rozważa-
niami, opis trasy, orientacyjną 
mapę i pamiątkowe gadżety.
Ekstremalne Drogi Krzyżowe 
odbywają się w całej Polsce. 
Mieszkańcy regionu mają jesz-
cze do wyboru trasy w Baniosze, 
Białobrzegach, Piasecznie. 
Osoba wybierająca się na trasę 
EDK przyjmuje na siebie wszel-
kie ryzyko związane z przej-
ściem trasy. Dlatego powinni-

śmy poinformować bliskich o 
planowanym wyjściu, poprosić 
kogoś, by przyjechał po nas w 
razie konieczności rezygnacji z 
dalszej drogi. 
Należy przygotować prowiant 
na drogę, ciepłe ubrania, wy-
godne i wodoodporne buty, 
nieprzemakalny ubiór, odpo-
wiedni do zmian pogodowych. 
Sprawdźmy prognozę pogody. 
Koniecznie zabierzmy nała-
dowany telefon komórkowy, 
latarkę (najlepiej czołową), 
podstawowe opatrunki, odbla-
ski (najlepiej kamizelkę odbla-
skową). 

EDK

WARKA: 
40 km przez lasy, wioski i pola. Przebyte w nocy, samotnie lub w nie-
wielkiej grupie. W ciszy. Warka zaprasza do udziału w Ekstremalnej 
Drodze Krzyżowej.

Wyrażam mój szacunek i serdeczne podziękowanie 
dla wszystkich, którzy w tym trudnym momencie 
śmierci mojego Taty 

Wacława Langkamera 
udzielili mi duchowego wsparcia.                         
Dziękuję także, za zrozumienie woli zmarłego, dotyczącej 
formy pochówku, tj. ceremonii pogrzebowej w gronie 
rodziny przy dźwiękach “Poloneza Grójeckiego”
i  z a s t ą p i e n i a  k w i a t ó w  w s p a r c i e m  f i n a n s o w y m  
d l a  W a r s z t a t ó w  T e r a p i i  Z a j ę c i o w e j  w  G r ó j c u  
oraz Stowarzyszenia Przyszłość Naszych Dzieci w Mogielnicy. 

.

Barbara Dąbrowska

Dla osób, które zechcą odwiedzić grób, 
podaję miejsce złożenia prochów:
Warszawa, Cmentarz Bródnowski, Kwatera 57K-3-22

Pamiętając o Armii Krajowej 

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

Ekstremalnie 
z modlitwą

fot. Rafał Modzelewski
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www.konstrukcje-sadownicze.pl

Tyczki bambusowe:
- Tyczki gęstokolankowe
- Tyczki gładkokolankowe

Druty sadownicze:
- Crapal
* ARBOLU 3,00 mm, 2,7 mm, 2,4 mm
* TOP50 3,15 mm, 2,8 mm, 2,5 mm

BIURO / MAGAZYN
Bądków 63, 
05-610 Goszczyn

ecco@onet.pl
tel. 606 629 535

www.konstrukcje-sadownicze.pl

- wiercenie otworów
- wkładanie słupów
- wciskanie słupów/pali o wys. do 4m
- wykonanie otworów wibromłotem
 

Usługi
minikoparką 
Kubota  - Słupy betonowe i strunobetonowe

 - Pale drewniane impregnowane ciśnieniowo
 - Akcesoria
 

Grójec, ul.Piłsudskiego 55  

Tel. 662 168 061
www.oknobud.com

OKNA  DRZWI   BRAMY..
WIOSENNA PROMOCJA

GRÓJEC
UL. BANKOWA 10
TEL. 885 888 027www.dacar.biz.pl

WYCIERACZKI 
SAMOCHODOWE 

Rozrusznik 3620 do Opla 

w promocyjnej cenie 140 zł
przy zwrocie starego

BIURO RACHUNKOWE
mgr Katarzyna Szpadzik

tel. 607 551 601 Możliwość odbioru 
dokumentów od klienta

Duży Dół 29a 05-600 Grójec
e-mail: kszpadzik@interia.pl

księga przychodów i rozchodów, pełna księgowość

gospodarstwa rolne - VAT, ewidencja ryczałtu

rozliczenia PIT, CIT, VAT

kadry i płace, rozliczenia ZUS

sp. z o.o., sp. cywilne i jawne, stowarzyszeniaRO
ZL

IC
ZA

M

Amvian od października 2013 roku 
działa na terenie należącym niegdyś 
do zakładów ZTE-ZCS. Firma pro-
dukuje w Grójcu komponenty do 
foteli samochodowych.

Zaawansowane rozmowy
Amerykańska firma chce rozwijać 
swoją działalność w Grójcu. A do 
tego potrzeba przestrzeni. Zarząd 
spółki przystąpił więc do rozmów z 
FSO, właścicielem sąsiednich grun-
tów, w celu odkupienia działek. Ale 
to nie wszystko – przedsiębiorstwo 
potrzebuje bowiem także odpo-
wiednich zapisów w miejscowym 
planie zagospodarowania prze-
strzennego (MPZP). Bez tego nie 
da się zgodnie z prawem zbudować 
nowego obiektu.
Firma skierowała do przewodni-
czącego rady miejskiej pismo, w 
którym opisuje swoje plany. ”Pla-
nujemy poszerzenie zakresu naszej 
produkcji o produkcję kompletnych 
szkieletów siedzeń oraz innych czę-
ści samochodowych poprzez prze-
niesienie produkcji z zakładu w 
Niemczech i podpisanie kontraktów 
z kolejnymi odbiorcami” – infor-
muje spółka. „Teren, który obecnie 
posiadamy, jest niewystarczający na 

takie działanie i w związku z tym za-
rząd Amvian podjął już zaawanso-
wane z firmą FSO na temat zakupu 
pozostałych nieruchomości, które 
graniczą z naszym terenem”.
Co konkretnie chciałaby zrealizo-
wać firma? Najpierw wyburzyć ist-
niejące nieruchomości, a następnie 
w ich miejscu wybudować halę o 
powierzchni 6000 metrów kwadra-
towych (z możliwością rozbudowy 
do 15000 m kw). W środku, jak 
wynika z pisma, odbywałyby się 
takie prace spawalnicze i monta-
żowe. Autorzy pisma zapewniają, 
że nie będzie to powodować ha-
łasu i zanieczyszczeń. Podkreślają 
również, że rozbudowa zakładu 
pozwoliłoby o zwiększenie zatrud-
nienia o 200 osób.

Protest mieszkańców
– Plan [miejscowy plan zagospoda-
rowania przestrzennego – red.] był 
uchwalony w 2014 roku. W trakcie 
sporządzania go firma nie wnosiła 
żadnych zastrzeżeń. Z uwagi na oto-
czenie zabudową mieszkaniową cały 
ten teren [teren zakładów – red.] 
został przeznaczony pod usługi, a 
nie pod produkcję. Niemniej zapi-
sy planu umożliwiają funkcjono-

wanie tych obiektów, które już tam 
są – wyjaśnił w trakcie sesji Dariusz 
Iwańczyk, naczelnik Wydziału.
Dariusz Iwańczyk wspomniał, 
że kilka lat temu firma wnosiła o 
zmiany w MPZP, które umożliwi-
łyby rozbudowę fabryki. Procedu-
ra doszła do etapu wyłożenia do 
wglądu dokumentów i konsultacji 
w Urzędzie Gminy i Miasta. Na spo-
tkanie przyszło wielu okolicznych 
mieszkańców, którzy oprotestowali 
pomysłu powiększenia zakładu. – 
Decyzja, co dalej z tym terenem, po-
zostaje do rozstrzygnięcia. Interesy 
mieszkańców i firmy są sprzeczne 
– zauważył naczelnik.

Interes mieszkańców 
Spółka wskazuje, że przeszkoda-
mi do rozwoju zakładu są obecnie 
obowiązujący MPZP dla tej części 
Grójca oraz działania burmistrza 
Dariusza Gwiazdy. „Nie bardzo 
rozumiemy działania obecnego 
burmistrza, który chce zablokować 
rozwój naszego zakładu na tych te-
renach lub nawet usunąć i pozbawić 
ludzi miejsc pracy” – pisze spółka.
Burmistrz nie zgodził się z tym 
stwierdzeniem. – Nie jestem prze-
ciwny rozwojowi biznesu ani 

przedsiębiorcom. Jeszcze jak byłem 
radnym, to dotarło do mnie wiele 
głosów mieszkańców i właścicieli 
sąsiednich nieruchomości, którzy 
absolutnie nie zgadzają się, żeby na 
tym terenie działał przemysł – od-
parł burmistrz. – Myślę, że trzeba 
tu dbać o interesy mieszkańców i 
deweloperów, bo tych miejsc pod 
budownictwo mieszkaniowe nie 
mamy za wiele na terenie miasta. 
Jeśli teraz na 3-4 hektarach, wokół 
osiedli mieszkaniowych ktoś wybu-
duje centrum produkcyjne, to chyba 

nie będzie to dobre rozwiązanie. Ja 
na pewno tego nie będę rekomen-
dował – zapewnił samorządowiec. 
– Mieszkam przy ul. Maratońskiej, 
bardzo blisko tego zakładu. Czę-
sto słychać odgłosy z zakładu. To 
nie jest tak, że to jest nieuciążliwe 
– podkreślił Daniel Marcinkowski, 
wiceprzewodniczący rady miejskiej.

GRÓJEC: Firma Amvian chce rozbudować swoją fabrykę przy ul. Laskowej. Ale pomysł rozwoju działalności produkcyjnej w tej części Grójca 
koliduje ze zdaniem okolicznych mieszkańców i planami rozwoju mieszkalnictwa.

Sprzeczne interesy 

Dominik Górecki
dgorecki@jablonka.info

Tereny przemysłowe przy ul. Laskowej. Zdj. ZTE-ZCS
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Gmina
PNIEWY

Gmina
NOWE MIASTO

Tematem realizowanej wyprawy 
pod nazwą „Wilczym Tropem” 
było bytowanie w warunkach   
nocnych i uczczenie pamięci  
Żołnierzy Wyklętych. Podczas 
wędrówki adepci wojskowości 
wysłuchali informacji na temat 
funkcjonowania sił zbrojnych  i 
radzenia sobie w różnych warun-
kach terenowych i pogodowych. 
W trakcie postojów  ucznio-
wie przedstawiali przygotowa-
ne wcześniej sylwetki Żołnierzy 
Wyklętych.  
Młodzież pokonała pieszo 11 km 
leśnych ostępów. Podczas marszu  
musiała odszukać ukryte akceso-
ria i składniki potrzebne do przy-
gotowania posiłku. Cała wyprawa 
była bardzo trudna, gdyż prowa-
dziła przez tereny gęsto zalesione i 
różne cieki wodne. Najtrudniejszy 
etap stanowiły okolice Borowiny  
ze względu na podmokły teren. 
Do pokonania tego obszaru przy-
datne okazały się powalone drze-
wa i prowizoryczne tamy, zrobio-
ne prawdopodobnie przez bobry. 
Po dotarciu do mostu  w Gosto-
mi, młodzież uczyła się rozpalać 
ogień przy pomocy krzesiwa. W 
ten sposób  licealiści doświadczy-
li sytuacji, z jakimi przyszło się 
zmierzyć Żołnierzom Wyklętym. 
Bogatsi o nowe doświadczenia i 
umiejętności wszyscy cali i zdrowi  
powrócili do domów.

Liceum Ogólnokształcącego 
w Nowym Mieście nad Pilicą

Dnia 28 lutego 2021 roku w Liceum Ogólnokształcącym w Nowym Mieście nad Pilicą odbyły się terenowe zajęcia w ramach 
koła wojskowego. Uczestniczyli w nich uczniowie Oddziału Przygotowania Wojskowego wraz z opiekunem i instruktorem 
Panem Robertem Osysem.

Marsz „Wilczym Tropem”

Możemy być dumni, bo w ogólnopol-
skim rankingu gmin wiejskich awan-
sowaliśmy z miejsca 895 za rok 2019 na 
miejsce 280 za rok 2020. Odnotowali-
śmy awans o 615 miejsc i prawdopodob-
nie jest to jeden z większych awansów w 
tym rankingu. Wynik taki plasuje nas 
na pozycji lidera powiatu, ale za naszy-
mi plecami zostało również wiele gmin 
z naszego dalszego – pozapowiatowe-
go – otoczenia.   Na stronie dziennika 
„Rzeczpospolita” możemy przeczytać 
między innymi, że ideą rankingu jest 
wskazanie miast i gmin wiejskich, które 
„ mogą m.in. pochwalić się zdrowymi 
finansami. Pilnują swoich budżetów 
pod względem wzrostu dochodów, ale 
nie „przejadają” wszystkiego na bieżąco.
Oszczędzają, gromadzą poduszkę bez-
pieczeństwa, by móc inwestować, a jeśli 
inwestują, to też głową.” 
W rankingu uwzględniono 50 wskaźni-
ków według których oceniano jednostki 
samorządu terytorialnego. Wskaźniki 
uporządkowano w czterech kategoriach. 
Komisja oceniała naszą i inne gminy 
pod kątem trwałości ekonomiczno-fi-
nansowej, trwałości społecznej, trwało-
ści środowiskowej i jakości zarządzania 
administracją. Kategorie zostały przez 
komisje rankingową zdefiniowane tak, 
by uzyskać obiektywny pomiar w ra-
mach każdego wskaźnika. 
W ramach pierwszej z kategorii oce-
niono efektywność podnoszenia do-
chodów gminy, zarówno w kontekście 
polityki podatkowej jak i umiejętności 
pozyskiwania środków zewnętrznych. 
W kategorii tej oceniano również umie-

jętność oszczędnego i racjonalnego 
zarządzania finansami gminy. 
W kategorii określonej jako „trwa-
łość społeczna” oceniano wpływ de-
cyzji samorządu na poprawę jakości 
życia mieszkańców. Między innymi 
inwestycje w obiektach publicznych 
(np. szkołach i żłobku) ale również 
rozwiązania budujące społeczeń-
stwo obywatelskie oraz promowanie 
i wspieranie inicjatyw oddolnych 
(np. kół gospodyń wiejskich).
Kategoria „trwałość środowiskowa” była 
przez komisję rankingową oceniana po-
przez szereg wskaźników opisujących 
działania gminy podejmowane w celu 
ochrony środowiska i optymalizacji go-
spodarki odpadami komunalnymi.  
W czwartej kategorii komisja skon-
centrowała się na ocenie jakości pracy 
urzędników, osób zarządzających pla-
cówkami gminnymi, oraz radą gminy. 
Po otrzymaniu wyników dla poda-
nych wskaźników z 1523 gmin wiej-
skich z całej Polski komisja rankin-
gowa ogłosiła wyniki punktacji, które 
pokazują jak wielka zmiana zaszła w 
Pniewach na przestrzeni dwóch ostat-
nich lat, ale również ile jeszcze przed 
nami. Pozycja 280 to wynik pracy ca-
łej naszej społeczności, mieszkańców, 
którzy wyrażają swoje pomysły na ze-
braniach wiejskich, sołtysów, radnych, 
urzędników i osób zarządzających 
gminą. Ranking „Rzeczpospolitej” 
potwierdza, że idziemy w dobrym kie-
runku.  

UG Pniewy
Maciej M. Michalski

Do niedawna nasza gmina nie odnosiła spektakularnych sukcesów w rankingach samorządów i pewnie nikt nie przywiązywał 
do tego wagi, jednak wyniki Rankingu Samorządów ogłoszonego pod koniec 2020 roku przez redakcję „Rzeczpospolitej” 
zasługują na komentarz.

Idziemy w dobrym kierunku     

Ranking Samorządów „Rzeczpospolitej” – gminy wiejskie powiatu grójeckiego 
porównanie wyników za lata 2019 i 2020

Gmina Miejsce w rankingu w 2019r Miejsce w rankingu w 2020r

Pniewy 895 280 (+615)

Chynów 1083 1004 (+79)

Błędów 1546 1523 (+23)

Goszczyn 1404 1390 (+14)

Jasieniec 1346 1400 (-54)

Belsk Duży 1117 1248 (-131)
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Grójec, ul. Medalowa 1 Czynne PON-SOB 7:00 - 21:00  NIEDZ. 9:00 - 19:00

Oferta wa¿na od 10 marca do 24 marca  2021r. lub do wyczerpania asortymentu.

Radni miejscy przegłosowali 
uchwałę o zmianach w budżecie na 
ten rok. W kasie grójeckiego magi-
stratu zabezpieczono 150 000 zło-
tych na rozbiórkę budynku „Mo-
drzewianki” oraz baru przy GOK, 
a pozostałe środki zostaną prze-
znaczone na wyburzenie drewniaka 
przy ul. Mogielnickiej. 
Przypomnijmy, że w ubiegłym roku 
samorząd kupił działki na których 
znajduje się „Modrzewianka” oraz 
bar. Jak poinformował podczas 
wrześniowej sesji (2019 roku) bur-
mistrz Grójca, Dariusz Gwiazda 
miały one posłużyć jako teren na 
rozbudowę Grójeckiego Ośrodka 
Kultury. – Od wielu lat mówi się, 
że nasz dom kultury to relikt prze-
szłości, relikt PRL-u – mówił bur-
mistrz. – Oczekiwania są takie, że 
miasto powinno wybudować salę 
widowiskową wraz z miejscem na 
warsztaty czy na galerię. I właśnie 
chcielibyśmy w tym miejscu zapro-
jektować taką salę widowiskową, 
która byłaby połączona łącznikiem 
z obecnym budynkiem GOK-u – 
informował.
Podczas lutowej sesji (22.02) radni 
zabezpieczyli w budżecie 150 000 
złotych z przeznaczeniem na wybu-
rzenie budynków „Modrzewianki”, 
sąsiedniego baru, usunięcie mur-
ka, a także wykonanie chodnika od 

strony ul. Laskowej do parku oraz 
zagospodarowanie terenu polegają-
ce na uzupełnieniu ziemi. 
Na wniosek przewodniczącego 
rady miejskiej, Karola Biedrzyckie-
go poszerzono ten zapis w uchwale 
budżetowej o rozbiórkę drewniaka 
przy ul. Mogielnickiej. Środki na 
ten cel były już zabezpieczone w 
ubiegłorocznych budżecie, jednak 
z powodu braku zgody konserwa-
tora na rozbiórkę obiekt nadal jest 
częścią tej ulicy. Grójecki samorząd 
pół roku temu odwołał się od decy-
zji konserwatora.  Propozycję Bie-
drzyckiego poparła większa część 
radnych. W pierwszej kolejności 
miasto uporządkuje teren przy 

GOK-u. 
W kolejce na rozbiórkę czeka także 
drewniak przy ul. Kościelnej. Zgodę 
na jego usunięcie wydał już konser-
wator zabytków. W międzyczasie 
jednak zgłosił się spadkobierca, któ-
ry kwestionuje zasiedzenie terenu 
przez gminę. Sprawa jest w sądzie i 
na chwilę obecną nie wiadomo jak 
długo potrwa. – Miesiąc, pół roku a 
nawet rok. Nie wiemy także, czy nie 
będzie odwołania – poinformował 
burmistrz Grójca. 

GRÓJEC: 
Miasto przygotowuje się do wyburzenia budynku „Modrzewianki” oraz 
baru przy Grójeckim Ośrodku Kultury (GOK). Obiekty przy Mogielnickiej 
i Kościelnej muszą jeszcze zaczekać.

CHYNÓW: 
Za główny cel obrali sobie antyki i pojaz-
dy. Muszą się teraz liczyć z karą nawet 10 
lat więzienia.

47-letni mieszkaniec gminy Głosków 
oraz 37-letni mieszkaniec gminy Gró-
jec, podejrzani są o liczne kradzieże 
oraz włamania, których mieli dopusz-
czać się na terenie powiatu grójeckie-
go. Do zdarzeń dochodziło m.in. w 
lutym bieżącego roku. 
Sprawcy w Grójcu ukradli pojazd typu 
buggy, przyczepkę samochodową oraz 
różnego rodzaju elektronarzędzia. 
Nad sprawą pracowali grójeccy kry-
minalni, którzy poprzez intensywną 
pracę ustalili, że za te przestępstwa 
odpowiada 47-latek z powiatu piase-
czyńskiego oraz 37-latek spod Grójca. 
Już następnego dnia policjanci zatrzy-
mali mężczyzn i osadzili w policyjnym 
areszcie.
Podczas czynności funkcjonariusze 
zebrali dowody świadczące o innych 
przestęwpstwach popenionych przez 
zatrzymanych, m. in. kradzieży przy-
czepy campingowej oraz skutera wod-

nego. Funkcjonariusze ustalili także, że 
mężczyźni ci dokonali kradzieży prze-
mdiotów pochodzących z ubiegłych 
stuleci na terenie gminy Chynów. 
Część antyków została odzyskana.
Śledczy przedstawili zatrzymanym 
kilka zarzutów dotyczących kradzieży 
i kradzieży z włamaniem. Kryminalni 
odzyskali część skradzionych przed-
miotów, w tym przyczepy, skuter, po-
jazd buggy i część antyków. Wartość 
odzyskanych przedmiotów to kwota 
ponad 70 tys. zł.
Grójecki sąd na wniosek prokuratury 
wobec zatrzymanych zastosował śro-
dek zapobiegawczy w postaci tymcza-
sowego aresztu. Mężczyźni muszą się 
liczyć z karą nawet 10 lat pozbawienia 
wolności. Teraz pracujący nad sprawą 
policjanci sprawdzają, czy podejrzani 
nie mają na swoim koncie jeszcze in-
nych podobnych przestępstw.

AW

„Posiedzą” za antyki 
i pojazdy

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

Ostatnie chwile 
„Modrzewianki” 
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Gmina
BELSK DUŻY Terytorialsi ćwiczyli w Belsku Dużym 

Wójt Gminy Belsk Duży Władysław Piątkowski oraz dowódca 61 batalionu lekkiej piechoty 6 
Mazowieckiej Brygady Obrony Terytorialnej ppłk Grzegorz Wilczewski zaprosili na ćwiczenia 
pokazowe żołnierzy WOT, które odbyły się w sobotę 6 marca 2021r.
Terytorialsi, którzy pełnią służbę w 61 
batalionie lekkiej piechoty odbyli ćwi-
czenia w swoim stałym rejonie odpo-
wiedzialności z zakresu taktyki i tere-
noznawstwa. Miejscem ich ćwiczeń był 
tym razem teren nad zbiornikiem wod-
nym w centrum Belska Dużego.
Grójeccy terytorialsi zaplanowali na 

ten dzień także spotkanie z chętnymi, 
którzy chcą wstąpić w szeregi 6 Mazo-
wieckiej Brygady Obrony Terytorial-
nej. Przy terenie ćwiczeń działał punkt 
informacyjny, w którym można było 
otrzymać informacje na temat warun-
ków naboru oraz pracy w WOT, wyso-
kości wynagrodzenia i rozwiązaniach 

dla osób pracujących.
Na wspólnym spotkaniu nie zabrakło 
przedstawicieli jednostek OSP z terenu 
gminy Belsk Duży, na którym druhowie 
z jednostki OSP Belsk Duży zaprezen-
towali swój wóz bojowy oraz sprzęt ra-
towniczo – gaśniczy. 

UG/WOT

Dostojny jubileusz
Setne urodziny mieszkańca Tartaczka.
W dniu 25 lutego 2021r. obchodził swoje 
setne urodziny mieszkaniec Tartaczka w 
Gminie Belsk Duży, Pan Stefan Pawlak. 
Z tej okazji kwiaty i najserdeczniejsze ży-
czenia zdrowia przekazali na ręce rodziny 
wójt gminy Władysław Piątkowski, Prze-
wodniczący Rady Bogusław Sikorski oraz 
kierownik Urzędu Stanu Cywilnego Janina 
Ciamarczan.
– To prawdziwe święto w naszej gminie, 
pokreślił na kameralnym spotkaniu w Sali 
Ślubów belskiego urzędu wójt Władysław 
Piątkowski. Wszyscy chcielibyśmy dożyć 
tak sędziwego wieku w otoczeniu kochają-
cej i opiekującej się nami rodziny.
Pan Stefan dochował się trzech synów, 
ośmiu wnucząt i piętnaściorga prawnucząt. 
Urodził się w Kozietułach jako najstarszy z 
ośmiorga rodzeństwa. Powtarzał chętnie 
historię o swoim ojcu, któremu wróżka 
wywróżyła, że syn dożyje stu lat. I na te set-
ne urodziny czekał z niecierpliwością. Całe 
życie był rolnikiem, zajmował się hodowlą 
zwierząt: krów i świń. Obecnie mieszka z 
rodziną, latem lubi siedzieć na ławce pod 
wierzbą i akacją, które sam posadził przy 
swoim domu. 

Urząd Gminy Belsk Duży, E. Tomasiak

Czek dla Anielina
Sołectwo Anielin odebrało nagrodę za Najlepszą inicjatywę MIAS 2020
Wójt Gminy Władysław Piąt-
kowski oraz Przewodniczący 
Rady Bogusław Sikorski wrę-
czyli sołtys sołectwa Anielin, 
Paulinie Borkowskiej nagrodę 
za Najlepszą inicjatywę MIAS 
2020, podkreślając zaangażo-
wanie społeczności wsi w bu-
dowę siłowni plenerowej przy 
stawie wiejskim w centrum 
wsi, która pracowała za darmo, 
użyczając własne narzędzia i 
maszyny.
Czek podpisany przez Marszał-
ka Województwa Mazowieckie-
go Adama Struzika oraz wójta 
belskiej gminy to nagroda za 
zajęcie pierwszego miejsca w 
kategorii Mazowieckiego In-
strumentu Aktywizacji Sołectw 
rekreacyjnie. Gratulacje pani 
sołtys złożyła też radna Ma-
rzanna Karaluch.
Przypomnijmy, że Samorząd 
Mazowsza wyróżniając zaanga-
żowanie mieszkańców przyznał 
nagrody za najlepsze inicja-

tywy zrealizowane w ramach 
MIAS MAZOWSZE 2020. Na-
grody o łącznej wartości 55 tys. 
zł zostały przyznane w sześciu 
kategoriach: Bezpieczne i Przy-
jazne sołectwo, MIAS rekre-

acyjnie, Odnowione Mazowsze, 
MIAS folklorystycznie, Dopo-
sażone Sołectwo, MIAS Inno-
wacyjnie.

Urząd Gminy Belsk Duży
E. Tomasiak
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MC LINE

MC
EXTRA

NAJLEPSZE Z MORZA,
NAJLEPSZE DLA ZIEMI

MC EXTRA
wspomaga wyrównany wzrost roślin  maksyma-

lizując plony.
Suszone ekstratkty z alg Ascophyllum nodosum

Zwiększ kaliber owocu
Trzymaj zwarty pokrój roślin

Popraw wybarwianie owocu NATURALNIE
Wspomóż rośline w warunkach stresowych (be-

tainy, mannitol)

Dystrybuowane przez:
Tel: 780 007 056

dokończenie ze strony pierwszej
Co kryje strych?
Ubiegłoroczne odkrycie stało się 
motorem do dalszych poszukiwań. 
Do odkrycia pozostał jeszcze m.in. 
strych starej plebanii. Grupa liczy-
ła, że może on kryć wiele skarbów. 
Z uwagi na słaby stan stropów, 
poszukiwacze historii do pomocy 
zaangażowali miejscowych straża-
ków ochotników. 
– Z każdym metrem strychu nabie-
raliśmy ochoty na dalsze poszuki-
wania – mówi Krzysztof Jasiński, 
Naczelnik OSP Lipie. – Na dwóch 
ścianach szczytowych odnaleźli-
śmy wyryte na tynku ryciny. Jed-
nak na chwilę obecną nie do od-
czytania dla nas, ponieważ nie są 
one napisane w języku polskim,  
nie są nawet pisane łacińskimi li-
terami. 
– Dla mnie najcenniejsze jest to, 
że w takiej małej parafii, gdzieś na 
uboczu, znajduje się okazy, które 
może nie mają dużej wartości fi-
nansowej, ale dla lokalnej społecz-
ności są bezcenne. – mówi Zbi-
gniew Woźniak. 

Spektakularne odkrycie
Wśród znalezisk są m.in.: księga z 
kazaniami w języku czeskim z 1763 
roku, dziennik szkolny z 1921 roku 
z Publicznej Szkoły Powszechnej w 
Jadwigowie (gm. Błędów), szkoły, 
która obecnie nie istnieje. 
– Może mieszkańcy Jadwigowa w 
swoich pamiątkach odnajdą ślad 
po tej placówce. Chociażby to, 
gdzie ona mogła się znajdować. 

Może są jakieś zdjęcia, które mo-
gliby nam wypożyczyć na wystawę 
w maju – zachęca Joanka Szew-
czyk. 
Innym odkryciem, który stanowi 
ogromną wartość historyczną dla 
miejscowości, jest księga rachun-
ków i rozliczeń księgowych z lat 
1918-1921, która zawiera „kwity” 
na pieczywo, furmankę, mydło itp. 
To także dokumenty opatrzone pie-
częciami firm i instytucji działają-
cych na terenie najbliższej okolicy 
oraz Warszawy. Krzysztof Jasiński 
zwraca uwagę, że jest to księga ra-
chunków Stowarzyszenia Spożyw-
ców „Naprzód” w Lipiu, o którego 
istnieniu nikt z mieszkańców nie 
zdawał sobie sprawy. Dużo emocji 
wzbudził fakt, że wśród nazwisk 
widniejących na wielu pokwitowa-
niach widnieje osoba Franciszka 
Nowocina, który był przodkiem 
trzech strażaków uczestniczących 
w poszukiwaniach.
– Dokumenty te świadczą o 
ogromnej aktywności tutejszego 
społeczeństwa – wnioskuje Zbi-
gniew Woźniak. 
Na strychu znaleziono także 
ozdobne kafle z pieca, ręcznie wy-
konywane plakaty, mszał po łacinie 
z XVIIIw., książkę w języku nie-
mieckim z 1718 roku. Wiele skar-
bów jeszcze tam pozostało. Grupa 
zaplanowała kolejne wejście na 
strych na początek tego tygodnia.  

Odtworzyć historię
Skarby tutejszej historii będą udo-
stępnione lokalnej społeczności 

podczas wystawy planowanej na 
15 maja, w ramach Nocy Muzeów. 
Grupa w porozumieniu z tutej-
szym proboszczem chce zaangażo-
wać do współpracy konserwatora 
dokumentów, który pomoże w za-
bezpieczeniu okazów, by przetrwa-
ły lata. 
– Być może ma ktoś do oddania 
gabloty, które moglibyśmy wyko-
rzystać podczas wystawy – mówi 
Joanka Szewczyk. – Być może bi-
blioteka bądź apteka będzie wy-
mieniała swoje wyposażenie. 
Grupa chce pozostawić zdobyte 
skarby w swojej miejscowości, by 
otworzyć jej historię. Planuje także 
wydanie publikacji historycznej o 

Lipiu, a w budynku starej plebanii 
stworzyć lokalne muzeum. 
– Chcemy zebrać jak najwięcej 
materiałów, aby jak najlepiej od-
dać historię – zapowiada Joanka 
Szewczyk. – Dlatego też liczymy, 
że nasze odkrycie będzie inspi-
racją mieszkańców okolicznych 
miejscowości. Zachęcamy ich do 
poszukania w domach pamiątek 
o swoich przodkach. Być może 
uda się upublicznić coś co pomoże 
nam ułożyć historię Lipia w całość. 

BŁĘDÓW: Kolejne spektakularne odkrycie na starej plebanii w Lipiu. Strych kryje skarby, które są ogromną warto-
ścią historyczną dla miejscowości.

Znaleźli historię na strychu

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

II Ogólnopolski 
Konkurs dla Dzieci 

Rolników 
na Rymowankę o 
Bezpieczeństwie 
w Gospodarstwie 

Rolnym
Uczestnikami mogą być 
dzieci w wieku 11-14 lat, 
których przynajmniej je-
den rodzic/opiekun prawny 
podlega ubezpieczeniu spo-
łecznemu rolników.

Zadanie konkursowe polega na 
ułożeniu rymowanki promującej 
prawidłowe nawyki i zachowania 
dzieci związane z praca i zabawą 
na terenie gospodarstwa rolnego, a 
także popularyzującej wykaz czyn-
ności szczególnie niebezpiecznych, 
związanych z prowadzeniem gospo-
darstwa rolnego, których nie należy 
powierzać dzieciom poniżej 16 lat 
i przesłanie jej wraz z formularzem 
zgłoszeniowym do dnia 9 kwietnia 
na adres e-mail: rymowanki@krus.
gov.pl. W temacie e-mail należy wpi-
sać: Konkurs na rymowankę – Imię 
i Nazwisko dziecka. 20 najlepszych 
autorów otrzyma nagrody rzeczowe 
o wartości ok. 600 złotych.
Szczegółowe informacje i regulamin 
Konkursu zostały zamieszczone na 
stronie internetowej Kasy.

KRUS

II Ogólnopolski Konkurs dla Dzieci Rolników 
na Rymowankę o Bezpieczeństwie 

w Gospodarstwie Rolnym
przeznaczony dla dzieci w wieku 11–14 lat

20 autorów najlepszych rymowanek 
zostanie uhonorowanych nagrodami rzeczowymi 

o wartości ok. 600 zł

Pracę konkursową należy przesłać na adres e-mail: 
rymowanka@krus.gov.pl
lub na adres: Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego 
Biuro Prewencji, al. Niepodległości 190, 00-608 Warszawa 
z dopiskiem: „Konkurs na rymowankę”.

Regulamin konkursu dostępny jest na www.krus.gov.pl

Termin nadsyłaniazgłoszeń9 kwietnia 2021 r.

Bezpiecznie na wsi mamy – 
od 30 lat z KRUS 

wypadkom zapobiegamy



8 Samorząd Gazeta Jabłonka 10.03.2021 r.

Gmina
GRÓJEC

Gmina
CHYNÓW

W dniu 24 lutego naszą gminę od-
wiedził Marszałek Województwa 
Mazowieckiego Adam Struzik. 
Marszałek gościł w jednostce OSP 
Chynów, gdzie odbyło się przecięcie 
wstęgi przy nowym ciężkim samo-
chodzie ratowniczo – gaśniczym 
zakupionym przy wsparciu Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego w kwocie 100 000 zł.
Naczelnik OSP Chynów Leszek Am-
roziak zaprezentował Marszałkowi 
najnowszy nabytek ciężki samochód 
ratowniczo – gaśniczy o następują-
cych parametrach: zbiornik wody 
o pojemności 8390 litrów, zbiornik 
środka pianotwórczego 845 litrów, 
autopompę o wydajności 5000 li-
trów na minutę, działko wodno-
-pianowe o wydajności 3200 litrów, 
z napędem 6×6 na podwoziu marki 
SCANIA TYP P410.
W wizytacji uczestniczyli m.in. Mar-
szałek Sejmiku Województwa Mazo-
wieckiego Adam Struzik, Radny Sej-
miku Leszek Przybytniak, Poseł na 
Sejm RP Mirosław Maliszewski, Sta-
rosta Powiatu Grójeckiego Krzysztof 
Ambroziak, Wicestarosta Jolanta Si-
tarek, Przewodniczący Rady Powia-
tu Grójeckiego Janusz Karbowiak, 
Wójt Gminy Tadeusz Zakrzewski, 
Przewodniczący Rady Gminy Chy-
nów Stanisław Mróz wraz z radnymi 
Rady Gminy Chynów.
Podczas spotkania Marszałek 
Adam Struzik i Radny Sejmi-
ku Leszek Przybytniak wręczyli 
ufundowaną przez Urząd Mar-
szałkowski piłę spalinową dla jed-
nostki OSP Machcin.

UG Chynów

Wizyta Marszałka Adama Struzika w OSP Chynów.

W mieście ulokowano 3 nowe pojemniki w kształcie serc na 
plastikowe korki. Pierwsze serce umieszczono przy budynku 
Grójeckiego Ośrodka Kultury.

Wrzucając korki do tych pojem-
ników, pomagamy i jednocześnie 
ograniczamy ilość odpadów. Do 
ich środka można wrzucać wszyst-
kie nakrętki bez względu na swój 
kształt, wielkość czy kolor.
Ponieważ plastik to surowiec wtór-
ny, więc będzie je można łatwo 
przetworzyć na nowe produkty. Po 
wypełnieniu pojemnika, nakrętki 
będą przekazywane fundacji cha-
rytatywnej zajmującej się pomocą 
osobom niepełnosprawnym i cięż-
ko chorym.
Serca umieściliśmy przed: Publicz-
ną Szkołą Podstawową nr 1, Pu-
bliczną Szkołą Podstawową nr 2 
oraz Publicznym Przedszkolu nr 2 
przy ulicy Orzeszkowej.
To efekt współpracy z firmą Pepsi-
Co, która sfinansowała cały projekt 
i wspiera wiele lokalnych inicjatyw, 

szczególnie dotyczących działań 
prośrodowiskowych. Zakład pro-
dukcyjny PepsiCo to również miej-
sce pracy wielu mieszkańców naszej 
Gminy. Dziękujemy również firmie 
Jadar, która przekazała podstawy 

pod serca. Teraz wszystko w rękach 
mieszkańców, którzy będą wypeł-
niać serca swoja dobrocią!
Informacja prasowa Urzędu Gminy 

i Miasta Grójec 

Nowe serca pojawiły się w Grójcu

Weź na wynos i wesprzyj 
branżę gastronomiczną

Branża gastronomiczna jest jedną z tych, które szczególnie mocno odczu-
wają skutki pandemii i wprowadzonych obostrzeń. 
Poniżej publikujemy listę restauracji i lokali gastronomicznych działają-
cych na terenie gminy Grójec, które serwują swoje specjały na wynos. 

Informacja prasowa Urzędu Gminy i Miasta Grójec 

Okres pandemii był i jest dużym wy-
zwaniem dla każdej szkoły.  Jest to 
jednak dobry moment na przepro-
wadzenie zmian w sposobach na-
uczania oraz poprawienie zaplecza 
edukacyjnego. 
Budynek szkoły  i sale lekcyjne nie są 
już tak zapełnione, dlatego w tym  cza-
sie zostają przeprowadzane remonty, 
modernizacje oraz instalacje nowych 
urządzeń.  
Szkoła Podstawowa w Zalesiu również 
wykorzystała ten czas na odnowę po-
mieszczeń, zakup materiałów i urzą-
dzeń dydaktycznych.
Jesteśmy dumni, że w naszej szkole 
udało się tak wiele zrobić. Staraliśmy 
się o pozyskanie środków finanso-
wych z różnych źródeł. Udało się !
Do szkoły  zakupiono dużo pomocy  
dydaktycznych, które z pewnością po-
lepszą i urozmaicą prowadzone zajęcia 
z przedmiotów matematyczno-przy-
rodniczych. 
Zostały wymienione wszystkie  
komputery w pracowni  informa-
tycznej, które są wyposażone w no-
woczesne oprogramowanie. Dzięki 
szybkiemu internetowi OSE, praca 
z komputerami na lekcjach to praw-
dziwa przyjemność.
Zakupiono  nowe tablice interaktyw-

ne wraz z rzutnikami oraz monitory 
interaktywne z technologią 4K, czuj-
niki GPS – ułatwiające przeprowa-
dzanie eksperymentów i doświadczeń 
z przedmiotów takich jak: przyroda, 
fizyka, chemia,  biologia. Powstała no-
woczesna, bardzo dobrze wyposażona 
pracownia przyrodnicza. 
Obecnie w każdej sali mamy tablice 
interaktywne !!! 
Dla najmłodszych naszych uczniów 
zakupiliśmy „magiczny dywan” . To 
wspaniała interaktywna pomoc dy-
daktyczna przeznaczona do ćwiczeń, 
gier i zabaw ruchowych. Dzieci są za-
chwycone !!!
Nasza szkoła to przyjazne miejsce. 
Dbamy nie tylko o nowoczesny sprzęt, 
ale także o relacje międzyludzkie. Od 
lat organizujemy uroczystości i impre-
zy takie jak: Dzień Babci i Dziadka, 
Dzień Rodziny, Dzień Dziecka i tym 
podobne. 
Szkoła wyróżnia się dbałością o czy-
stość i estetykę pomieszczeń szkol-
nych. Dbamy również o zachowanie 
tradycji oraz wartości moralnych. Pro-
mujemy czytelnictwo, zasoby biblio-
teczne są systematycznie wzbogacane. 

Zapraszamy do Publicznej Szkoły 
Podstawowej im. Poetów 

Polskich w Zalesiu

Bezpieczna 
i nowoczesna szkoła

FIRMA ADRES TELEFON

Pizzeria Mariano ital Jano ul. Mogielnicka 47 515 418 184

Loftowa- Kuchnia i Wino Al. Niepodległości 16 508 895 530 / 503 894 540

Restauracja Staromiejska ul. Armii Krajowej 26 534 181 883

Dom Bankietowy 21 ul. Mogielnicka 111 607 040 471

Leśny Zakątek Lisówek 20 604 231 584

La Terraza ul. Norwida 2/4 607 629 900 / 883 683 308

Pizzeria Roma ul. Piłsudskiego 42 48 664 24 31

Restauracja Topolka ul. Laskowa 733 372 652

Catering Jackowski ul. Piłsudskiego 59 48 670 79 03

U Kucharzy ul. Mszczonowska 35E 506 412 412

Kawiarnia Cafe Koneser Plac Wolności 2 483 663 616

Willa Poezja ul. Mickiewicza 5 48 664 21 93

Weź na Wynos ul. P.Skargi 1 511 555 868

Pizzeria Biesiadowo Al. Niepodległości 792 000 088

Pizzeria DaGrasso ul. Wybickiego 2 572 580 790

Pizeria Grójecka ul. Kasztanowa 28 48 670 60 80

Pizzeria Diavola ul. Mogielnicka 12 577 607 001

Kebab 7star Al. Niepodległości 16a 784 786 300

Mahi Kebab Al. Niepodległości 9/7 733 349 417

Kebab Tasty Al. Niepodległości 2 883 608 108

Lider Kebab ul. Piłsudskiego 15 22 398 70 43

Kebab Factory ul. Orzeszkowej 56/2 531 741 941

Lux Kebab ul. Zatylna 3 730 713 807

TAO Sushi ul. Kozietulskiego 3 725 113 881

Bar Sajgon Plac Wolności 7 884 177 125

United Chicken Al. Niepodległości 7 798 664 704

Senzo Kebab ul. Piłsudskiego 59E 695 006 506

Z wizytą u druhów
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U B E Z P I E C Z E N I A
OC, AC, NW, ASISTANCE

MIESZKANIOWE, ROLNE, NA ŻYCIE
Oferta wielu znanych towarzystw

K R E D Y T Y
GOTÓWKOWE, KONSOLIDACYJNE,

HIPOTECZNE, LEASING
Oferta wielu banków w jednym miejscu

SPŁACIŁES WCZEŚNIEJ KREDYT
 -zajmujemy się zwrotami prowizji

za spłacony wcześniej kredyt

P  U N K T   O P Ł A T
(u nas zrobisz opłatę każdego rachunku,

wpłaty na konto)

.

FINES OPERATOR BANKOWY
KREDYTY I POŻYCZKI BLISKO CIEBIE

NOWE MIASTO NAD PILICĄ
UL. PL. KOŚCIUSZKI 3/14

TEL. 509-343-730
GODZ. 9.00-16.00

tel: 
       689 691 192

602 654 323 www.agropartners.pl
biuro@agropartners.plpartnersagro

Revolution R20
Wydajność do 1 ha

Cena promocyjna  
35 000 pln netto  

Cena promocyjna  
91 000 pln netto 

F 501 Wydajność: do 10 ha

JUŻ CZAS BY ZATROSZCZYĆ SIĘ O TEGOROCZNE PLONY

PRZYGOTUJ SIĘ NA WIOSENNE PRZYMROZKI!

Kasy i drukarki
fiskalne online

HD 
onlineONE NEXT NANO II LINK

Grójec, ul. Piłsudskiego 2
tel. 48 664 24 68, 
      501 867 708

e-mail: adimar@ra.onet.pl  

KREDYTY

tel.513-654-277

POŻYCZKI  ODDŁUŻENIA  KONSOLIDACJE

al. Niepodległości 3 lok 1

05-600 Grójec

Auto-Plac BOROWIECKI

ZŁOMOWANIE
POJAZDÓW

tel. 501 136 740 ; 606 408 181

PRZYSUCHA NAPRZECIWKO 
STACJI BENZYNOWEJ ATH

AGENCJA PRACY 
TYMCZASOWEJ LIWKA

780 070 985 Karol Pruś
Olszew 17

05-610 Goszczyn

Klub Seniora „Spotkajmy się” z 
Sułkowic rozpoczyna walkę z izola-
cją społeczną, która jest wynikiem 
trwającej od roku pandemii. Se-
niorzy uruchamiają pomoc telefo-
niczną osobom w wieku 60 plus z 
terenu gminy Chynów. Można za-
dzwonić osobiście lub zgłosić osobę 
potrzebującą wsparcia zostawiając 
jej numer telefonu. Do rozmów z 
seniorami klub wyznaczył trzy Pa-
nie, które chętnie porozmawiają z 
potrzebującymi towarzystwa czy 
wsparcia osobami.
– Akcja niedawno ruszyła i liczymy, 
że przyjmie się w naszym środo-
wisku – mówi Grażyna Woźniak z 
Klubu Seniora „Spotkajmy się” – 

Od pewnego czasu jestem w stałym 
kontakcie telefonicznym z trzeba 
starszymi paniami, po osiemdzie-
siątce. Potrzebują one rozmowy, 
wsparcia i pomocy. Dlatego też po-
myśleliśmy, że taka forma kontaktu 
w czasie pandemii będzie dobrym 
rozwiązaniem dla pozostałych se-
niorów z terenu naszej gminy. 
Jak zapewniają seniorzy: wysłucha-
ją, wesprą i porozmawiają. Do dys-
pozycji uruchomiono trzy numery 
telefonu: 506 083 200, 790 430 393 
oraz 728 315 675. – Nie każdy chce 
się dzielić swoimi problemami, ale 
liczę, że przełamiemy tę barierę – 
dodaje Grażyna Woźniak. 

Redakcja

CHYNÓW: Seniorska pomoc telefoniczna dla osób 
w wieku 60+. 

Wydłuża się planowany termin 
otwarcia Szpitalnego Oddziału Ra-
tunkowego w grójeckim szpitalu. 
Początkowo wspominano o kwiet-
niu bieżącego roku, teraz mówi się o 
końcu lipca. 
Jak informował podczas lutowej 
sesji rady powiatu grójeckiego (26 
lutego) starosta, Krzysztof Ambro-
ziak, termin wydłuża się z powodów 
czysto formalnych. Po zakończeniu 
budowy budynek został poddany 
ocenie sanepidu, straży pożarnej 
oraz nadzoru budowlanego.  Każda 
z tych instytucji nie wniosła sprzeci-
wu do uruchomienia inwestycji. O 
ile w krótkim czasie uzyskano opi-
nię tutejszego sanepidu, o tyle długo 
trzeba było czekać na stanowisko 
Wojewódzkiej Stacji Sanitarno-Epi-
demiologicznej w Warszawie. 
Szpital prowadził także rozmowy z 
Ministerstwem Zdrowia o dodat-
kowe wsparcie finansowe na zakup 
wyposażenia do nowopowstałego 
SORu. Chodziło  o blisko 2 miliony 
złotych. Przypomnijmy, że z począt-
kiem czerwca 2019 roku zakończyła 
się kontrola postępowania przetar-
gowego na budowę SORu wraz z 
lądowiskiem w grójeckim szpitalu. 
Niestety z powodu szeregu uchybień 
przy postępowaniu przetargowym 
przeprowadzonym ogłoszonego w 
czerwcu 2018 roku (w tym czasie 
prezesem PCM w Grójcu była Ma-

rzena Barwicka).  w utracono dofi-
nansowanie inwestycji w wysokości 
25% wartości zadania, czyli 2 mln 
złotych.
– Szpital ma zapewnienie, że otrzy-
ma dodatkowe pieniądze na wypo-
sażenie SORu – mówi Krzysztof 
Ambroziak. – Podpisano już aneks 
z Ministerstwem Zdrowia w tej 
sprawie. 
Umowa na budowę nowego SOR-u 
i lądowiska dla helikopterów została 

podpisana w 2018 roku. Inwestycja 
ma zapewnić lepszy dostęp do opieki 
medycznej w nagłych przypadkach. 
Jej koszt to ponad 13 mln złotych.
4 lutego odbyło się otwarcie ofert na 
wyposażenie SOR-u.  PCM ma 60 dni 
na wyłonienie wykonawcy zadania. 

GRÓJEC: Otwarcie Szpitalnego Oddziału Ratunkowego (SOR) z opóźnieniem.

SOR z poślizgiem

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

Seniorzy 
seniorom 

fot. Łukasz Rejer
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OBORNIK
POPIECZARKOWY

DUŻE ILOŚCI. TANIO.
TEL. 602 575 488

tynki cementowo-wapienne,
tynki gipsowe, 

IZOLACJE PIANĄ PUR

Tel. 607 378 288

WYLEWKI BETONOWE 
AGREGATEM

KUPIĘ DUŻE ILOŚCI 
SKRZYNEK JEDYNEK 

JASNYCH I CIEMNYCH.

 TEL. 534 416 077
         

TYCZKI 
BAMBUSOWE
BEZPOŚREDNI

IMPORTER
TEL: 502 84 66 44

STUDNIE

504-320-592

WIERCONE
SOLIDNIE!!!

odwierty do pomp ciepła.

obornik bydlęcy 
i popieczarkowy 

z dostawą, 
 3 naczepy 45-55 m

SPRZEDAM

Tel.:515 205 655 TEL. 48 668 04 61

NOWY PIĘTROWY DOM 
1 ha 70 ar, c. 950 000 zł 

W DĄBRÓWCE 
NOWEJ GM. BŁĘDÓW

SPRZEDAM

SPRZEDAŻ ŁUBIANEK

TEL.696 942 177

 R3

dr n.med. K. Dąbrowski
Przyjęcia 1-szy i 3-ci wt. m-ca

w godz. 15.00-16.00

Tel. 602 19 04 29
Przychodnia Rejonowa Nowe Miasto n/Pilicą

www.urologia-gabinet.pl  
www.wazektomia-gabinet.pl

UROLOG-USG 
Wazektomia  

SKUP  
PŁATNOŚĆ GOTÓWKĄ OD RĘKI !

POMOC DROGOWA 
I AUTOHOLOWANIE

ciągników i przyczep rolniczych, 
wózków widłowych  oraz samochodów.

Tel. 502 830 930

SPRZEDAM 

Tel. 606 - 372 - 126

duże ilości:
wapna nawozowego, 
obornika bydlęcego,

podłoża pieczarkowego, 
trocin

SPRZEDAM
obornik bydlęcy, 

podłoże po pieczarkach,
wapno nawozowe, trociny.

DUŻE ILOŚCI.

Tel. 602 511 082

 
obornik
bydlęcy 

z dowozem 

Sprzedam

tel. 572 717 159  

Sprzedam działkę 
rolną 1,2 ha

doskonały dojazd,
miejscowość Rososz k /G. Kalwarii

gmina Chynów

tel: 501 265 235

S P R Z E D A M 
PLATFORMĘ 

SADOWNICZĄ
SAMOJEZDNĄ

T E L : 57 7 8 0 6 41 4

Ślusarza, Spawacza 
Prażmów 

Zatrudnię

tel. 693 653 165

OPERATY 
WODNO-PRAWNE

tel. 606 643 111

 studni
dokumentowanie 
projektowanie 

tel. 721-029-688
 

K U P I Ę 
KAŻDY CIĄGNIK 

URSUS

 
tel. 721-029-688

K U P I Ę 

WSK  SIMSON  MOTORYNKA ITP.
POLONEZ FIAT 

STARE MOTOCYKLE 
I SAMOCHODY

KonVin Sp. z o.o. Głuchów ul. Leśna 3, 05-600 Grójec 
e-mail info@konvin.pl tel.48 664 24 54

PRACA
Praca w systemie zmianowym

Wymagane badania sanitarno-epidemiologiczne

Operator maszyn przemysłu spożywczego

  sadownicze.
 

w dzierżawę sad,

Tel. 570 031 272

PRZYJMĘ 

gospodarstwo

ODDAM 
DUŻY DOM
Segment nowoczesny

z dużą działką
(wszystko ogrodzone)

w JASIEŃCU k/Grójca

W zamian za mały domek
lub mieszkanie bezczynszowe

 w Grójcu albo w Warce

TEL. 796 968 685

Dawne Lipie Klasztorne, Schola Cordis oraz 
Stowarzyszenie Bezbłędna Gmina Błędów 
zapraszają na nową edycje Warsztatów 
Śpiewu Liturgicznego.

BŁĘDÓW: 

13-14 marca, 10-11 kwietnia, 24-25 kwietnia, 14-15 maja zwieńczone 
Koncertem Muzyki Dawnej podczas I Nocy Muzeów 15 maja w Lipiu.
Warsztaty poprowadzą:
- Urszula Rogala, kompozytorka, nauczycielka emisji głosu, absolwentka 
Uniwersytetu Muzycznego Fryderyka Chopina w Warszawie oraz Pody-
plomowych Studiów Chórmistrzostwa i Emisji Głosu,
– Rafał Maciejewski, śpiewak, baryton, absolwent Wydziału Wokalno - 
Aktorskiego Akademii Muzycznej w Łodzi. Wykładowca warszawskiej 
Szkoły Śpiewu Liturgicznego.
Koszt warsztatów to 95zł za osobę oraz 25zł za obiad. Zapisy prowadzą: 
695812991 – Agata Witczak, 662725937 – Izabela Frydrych, parafiawli-
piu@gmail.com 
Wydarzenia odbywać się będą stacjonarnie, w reżimie sanitarnym, w du-
żej sali w Lipiu. Godziny zajęć: sobota 9.00-18.00, niedziela 9.30-12.30, 
zakończone wspólną mszą świętą.                                           Organizatorzy

Dyrektor
Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury

Robert Lipiec

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Mogielnicy

Grzegorz Michalski

Burmistrz
Gminy i Miasta Mogielnica

Sławomir Chmielewski

Drogie Panie, z okazji Waszego Święta
pragniemy złożyć Wam najserdeczniejsze życzenia
zdrowia, wszelkiej pomyślności i samych pogodnych dni.
W ten szczególny dzień życzymy Wam 
nieustających sukcesów w życiu osobistym i zawodowym.
Niech uśmiech rozpromienia Wasze twarze,
a szczęście towarzyszy Wam każdego dnia. 

8 marca 
Dzień Kobiet

Zapisz się na lekcje 
śpiewu liturgicznego

Noclegi, pokoje, 
wynajem

TEL.696 942 177

AKTUALNE 
OGŁOSZENIA 
ON-LINE NA 

WWW.JABLONKA.INFO
W ZAKŁADCE
OGŁOSZENIA
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Fotowoltaika dla domownika 
i sadownika - zaufaj nam, 
to przyszłościowa inwestycja!

Z roku na rok, koszty ponoszone przez gospodarstwa domowe związane z wykorzystaniem energii elektrycznej 
są coraz wyższe. Według statystyk polskich koncernów energetycznych, w ciągu ostatniej dekady koszty te rosły 
średnio o 7% w skali każdego roku.

Co jest jednym z głównych 
czynników stałego wzrost za-
interesowania alternatywny-
mi źródłami energii z fotowol-
taiką na czele? Coraz więcej 
osób decyduje się na wyko-
rzystanie czystej energii sło-
necznej do zasilania własnego 
domu i obszaru działalności. 
Tłumacząc to często nie tylko 
względami ekonomicznymi 
ale również chęcią posiadania 
realnego wpływu na poprawę 
jakości powietrza w Polsce.
Jednym z najbardziej istot-

nych czynników wpływają-
cych na wybór konkretnych 
modułów do instalacji jest 
długość okresu gwarancji. 
Ponieważ oczywistym jest, że 
im dłuższy czas niezawodnej 
pracy, tym większe oszczęd-
ności płynące z inwestycji. W 
przypadku instalacji FreeVolt 
S.A. gwarancja produktowa 
wynosi aż 30 lat i na moc rów-
nież 30 lat. Udało się osiągnąć 
taki wynik dzięki innowacyj-
nemu procesowi produkcji, 
wysokiej jakości komponen-

tów wykorzystywanych do 
budowy modułów, warstwie 
grafenu naniesionej na krzem 
monokrystaliczny. Zapewnia 
to użytkownikom spokój i sta-
bilny zwrot kosztów przez dłu-
gie lata. 
Samo jednak podjęcie decy-
zji nie wystarczy, ponieważ na 
naszym rynku, jak grzyby po 
deszczu, wyrastają nowe firmy 
oferujące takie rozwiązania. 
Wiele z nich to tylko pośred-
nicy, którzy poza doliczeniem 
własnej marży nie oferują ni-
czego specjalnego. Dlatego 
warto podczas poszukiwań 
skupić się na bezpośrednich 
producentach.
Na wyróżnienie spośród nich 
zasługuje z pewnością fir-
ma FreeVolt S.A., która dzięki 
rozwojowi własnych, inno-
wacyjnych technologii stale 
podnosi wydajność i  żywot-

ność produkowanych przez 
siebie modułów. Mowa tutaj 
o Technologii Fotowoltaicznej 
Matrycy Grafenowej, łączącej 
technologię folii grafenowej i 
krzemu monokrystalicznego. 
Zbudowane na jej bazie pane-
le w stosunku do ich tradycyj-
nych odpowiedników wyka-
zują wyższą wydajnością aż o 
30%. W ostatnim czasie pane-
le tego producenta przekro-
czyły kolejną barierę produkcji 
energii w Polsce. Oficjalnie 
instalacja wyprodukowała 
1280 kWh/kWp - od dłuższego 
czasu rekordowym wynikiem 
w regionie sadownictwa był 
próg 1000 kWh.
Ważnym aspektem podczas 
wyboru dostawcy jest też 
oczywiście długość okresu 

gwarancji. W przypadku mo-
dułów PV Graf wynosi ona 
30 lat. Dodatkowo spadek 
roczny Energi wyproduko-
wanej przez moduły PV Graf 
nie przekracza 0,3% rocznie 
liniowo przez 30 lat. Moduły 
w technologii grafenowej nie 
ulegają też mikropęknięciom, 
jest to największy problem w 
branży. Długi czas gwarancji 
w bezpośredni sposób prze-
kłada się obniżenie ogólnego 

kosztu produkcji energii.
Fakt, iż Freevolt S.A. jest nie-
zależnym producentem i ser-
wisantem paneli słonecznych 
sprawia, że klienci decydujący 
się na współpracę otrzymu-
ją dostęp do bezpośredniej 
i kompleksowej obsługi. Co 
więcej, na podstawie przepro-
wadzonych badań spółka jest 
w stanie zagwarantować, że 
wydajność ich instalacji w cią-
gu pierwszej dekady nie spad-
nie poniżej 97% mocy począt-
kowej.
Aby dodatkowo jeszcze pod-
kreślić dbałość o środowisko, 
FreeVolt w procesach produk-
cyjnych kładzie szczególny 
nacisk na eliminację związ-
ków chemicznych, które mają 
na nie negatywny wpływ. Jest 

to zaleta, która powinna 
zainteresować w szczegól-
ności rolników i sadowni-
ków, ponieważ to właśnie 
ten sektor gospodarki jest 
najbardziej narażony na ne-
gatywne skutki dla swoich 
upraw spowodowane za-
nieczyszczeniem powietrza.
Jedynie od Ciebie zale-
ży, jak wcześnie zaczniesz 
czerpać zyski ze swojej in-
westycji.

Czy wiesz, że po takim czasie inwestycja 
w nasze wydajne panele fotowoltaiczne 
PV Graf zdążyłaby się zwrócić, a nawet 
zacząć generować dla Ciebie zyski?

Spółka Freevolt S.A. samodzielnie produ-
kuje oraz przeprowadza instalację paneli 
fotowoltaicznych. Współpraca z firmą od-
bywa się bez zbędnego udziału pośredni-
ków i dystrybutorów, co w oczywisty spo-
sób ogranicza koszty.

FreeVolt S.A.  Jana Pawła II 27  00-867 Warszawa Tel. 737 737 994    
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„Czy można życie zamknąć w jednej opowieści,
a potem, po latach podarować ją innym

i zaprosić do krainy wspomnień?”
Z głębokim żalem i smutkiem przyję-
liśmy wiadomość o śmierci Pana Pro-
fesora Langkamera. Zmarł 13 lutego 
2021 r.
Chcemy zaprezentować kilka fragmen-
tów z Jego zawodowego życia.

Wacław Langkamer – magister, absol-
went Akademii Wychowania Fizyczne-
go w Warszawie. Nauczyciel, wycho-
wawca, działacz sportowy i społeczny. 
Animator kultury, dyplomowany in-
struktor tańca, choreograf, kronikarz 
sportowej i artystycznej działalności 
środowisk szkolnych Mogielnicy i Grój-
ca, orędownik swojej „Małej Ojczyzny”.
Urodził się 8 listopada 1930 r. w War-
szawie. Jego żona Alicja, z d. Oberda 
(1931-2015) była nauczycielką, wice-
dyrektorem oraz wojewódzkim meto-
dykiem. Córka Barbara  nauczycielka 
fizyki i wychowania fizycznego.

Kiedy Wacław Langkamer ukończył 
AWF, zaproponowano mu posadę 
w Gimnazjum Rejtana lub w Średniej 
Szkole Baletowej w Warszawie. Odrzu-
cił jednak tę propozycję i wraz z żoną 
podjął pracę w małym środowisku w 
Mogielnicy. Pan Wacław został na-
uczycielem w Liceum Pedagogicznym 
i SP Ćwiczeń. W 1955 przeniósł się 
do LO, gdzie organizował od podstaw 
życie sportowe szkoły i środowiska. 
(Trzeba pamiętać, że w tych latach w 
szkole nie było niemal żadnych warun-
ków do prowadzenia zajęć wychowa-
nia fizycznego).  Propagował i rozwijał 
takie dyscypliny, jak: gimnastyka, lekka 
atletyka, piłka ręczna i nożna, tenis sto-
łowy, łyżwiarstwo i siatkówka na po-
wietrzu. Wraz z młodzieżą wykonywał 
pomoce naukowe, naprawiał sprzęt, 
urządzał boiska i magazynki sportowe.  
Po kilu latach szkoła zaczęła pełnić 
wiodącą rolę w powiatowym i woje-
wódzkim sporcie. Uczniowie odnosili 
sukcesy indywidualne i zespołowe. 
Nauczyciel propagował także czynną 
turystykę kolarską, gromadził sprzęt, 
organizował wycieczki i obozy rowe-
rowe, wycieczki narciarskie, prowadził 
społecznie zimowiska z zajęciami te-
nisa stołowego, tańca i łyżwiarstwa, 
urządzał lodowiska, gdzie przy muzyce 
odbywały się lekcje wf i zajęcia poza-
lekcyjne.
Warto wspomnieć, że w czasie obo-
zów wędrownych przejechano 2800 
km, zwiedzając 43 większe miasta i 
obiekty krajobrazowe, a w 1963 roku 
grupa była filmowana przez jadącą do 
Spały ekipę japońskiej telewizji gosz-
czącą w Polsce przed Olimpiadą w To-
kio (1964).

Wacław Langkamer, oprócz codzien-
nej pracy nauczyciela wychowania fi-
zycznego ,trenował i kierował B-klaso-
wą drużyną piłkarską LZS Mogielanka 
(1958-61), A-klasowymi drużynami te-
nisa stołowego M-ca (1963-1970), A-
-klasowym zespołem LZS Mogielnica-
ca (1966-68), zespołami lekkoatletów 
i tenisa stołowego LZS Grójec (1965-
72), III-ligowym zespołem siatkówki i 
grupą lekkoatletyczną MZKS „Mazow-
sze” Grójec (1979-80), prowadził rów-
nież (1956-62) przy GS w M-cy zespół 
widowiskowy gimnastyki akrobatycz-
nej, który występował wielokrotnie w 
środowisku, a w roku 1959 na scenie 
przed Pałacem Kultury w Warszawie.
W roku 1971 państwo Langkame-
rowie otrzymali z rąk władz Grójca 
mieszkanie w nowo wybudowanym 
domu nauczyciela i propozycję pracy – 
pan Wacław w Liceum Ogólnokształ-
cącym (gdzie była pełnowymiarowa 
sala gimnastyczna, boisko przy szkole, 
nowy miejski stadion i większa liczba 
młodzieży), a pani Alicja w Szkole Pod-
stawowej nr 1 jako zastępca dyrektora.
Liczne grono wychowanków mogiel-
nickiego i grójeckiego LO wybrało 
zawód pedagoga. Wśród nich kilku-
dziesięciu specjalizację wychowania 
fizycznego. 
Wielu po studiach wróciło do swojego 
środowiska. To bezsporna zasługa Wa-
cława Langkamera, z czego nauczyciel 
był niezwykle dumny. 
Ukończył w AWF specjalizację ćwiczeń 
muzyczno-ruchowych i tańców ludo-

wych, a w 1968 roku Główna Komisja 
Amatorskich Zespołów Artystycznych 
w W-wie nadała mu stopień instruk-
tora I klasy ze specjalizacją taniec i 
uprawnienia do prowadzenia amator-
skich zespołów artystycznych.  
Pasją profesora był taniec. Tańczyć 
uczył „od zawsze”. Świadczą o tym 
chociażby całe „klany rodzinne  tance-
rzy” w Mogielnicy. Wypracował wła-
sną metodykę nauczania. Sam tworzył 
choreografię do setek układów ta-
necznych: scenicznych, estradowych, 
boiskowych, towarzyskich. Preferował 
taniec parowy i zespołowy.
Kontynuatorką tradycji polonezowych  
w środowisku grójeckim jest Jego cór-
ka Barbara.
W roku 1975 Wacław Langkamer 
obronił pracę magisterską w AWF na 
temat: „Społeczno-wychowawcza 
rola tańca na tle jego miejsca i zadań 
w dorocznym święcie Grójeckie Dni 
Kwitnących Jabłoni na przestrzeni 
lat 1959-1974” – opartą na własnym 
dwudziestoletnim dorobku.
Był współtwórcą 26. programów Świąt 
GDKJ, 27. Mogielnickiej Wiosny Kul-
turalnej, sportowo-artystycznych im-
prez boiskowych: dwóch Radomskich 
Olimpiad Młodzieży (1978 i 1983), 
Centralnych Igrzysk Młodzieży Szkol-
nej w Kozienicach (1979), kilkunastu 
szkolnych studniówek w Mogielnicy 
i Grójcu. Duża grupa jego uczniów 
tańczyła w renomowanych zespołach 
studenckich (np. „Promni” z SGGW 
w Warszawie, Politechniki i Uniwer-
sytetu Warszawskiego, na uczelniach 
w Kielcach, Białymstoku, Radomiu, 
Siedlcach), zwiedzając wiele krajów 
świata. Przez lata istniał w Grójcu ze-
spół taneczny współpracujący z gru-
pami z Mogielnicy i MDK w Grójcu. 
Dwudziestoletnia współpraca dwóch 
liceów powiatu grójeckiego w latach 
1971-1989 oraz wieloletnia z MGOK 
w Mogielnicy zaowocowała piękny-
mi efektami działalności kulturalniej i 
wychowawczej widocznej wówczas w 
powiecie i województwie.
Pan Wacław był również szkoleniow-
cem, instruktorem oraz prowadzącym 
pokazowe lekcje i zajęcia na wielu 
kursach i konferencjach dla nauczy-
cieli wf na szczeblu powiatowym i 
wojewódzkim. Pełnił szereg funkcji 
społecznych w środowisku Mogielnicy 
i Grójca. Charakteryzował się wyjątko-
wą wszechstronnością, co pozwoliło 
na tak różnorodną działalność.
Ciężka operacja oka (1985) przerwa-
ła gwałtownie działalność zawodową 
nauczyciela. Przeszedł na emeryturę 
(1986), jeszcze przez trzy lata prowa-
dził zajęcia, ale dalej szkoła nie wzno-
wiła z nim umowy o pracę. Miesz-
kał w Grójcu, lecz nadal pracował w 
Mogielnicy. Nie narzekał, że dojazdy 
zajmują mu 6-8 godzin w tygodniu. 
Chciał, aby jego doświadczenie na-
uczyciela, wychowawcy, instruktora 
mogło służyć młodzieży. Pracował w 
Mogielnicy 55 lat.
Za swoją wyjątkową pracę, której nie 
sposób w pełni opisać, otrzymał wie-

le dyplomów uznania, podziękowań 
listów gratulacyjnych oraz 19 odzna-
czeń, w tym: Krzyż Kawalerski Orde-
ru Odrodzenia Polski – 1986, Srebrny 
Krzyż Zasług - 1969, Złoty Krzyż Za-
sługi - 1975, Medal Komisji Edukacji 
Narodowej 1979, tytuł honorowy 
Zasłużony Nauczyciel Rzeczypospo-
litej Polskiej nadany przez Prezydenta 
RP 1991, Zasłużony Działacz Kultury 
– 1979, Odznaka za zasługi dla woje-
wództwa radomskiego 1978, Medal 
Ministra Oświaty i tygodnika „Sporto-
wiec” – „Serce za Pracę” – 1980 (na 
wniosek młodzieży LO Mogielnica i LO 
Grójec), Odznaka 100-lecia Sportu Pol-
skiego1967, Zasłużony Działacz LZS i 
szereg innych. 
W roku 2007 Rada Miasta Mogielnicy 
przyznała profesorowi tytuł Przyjacie-
la Gminy i Miasta, w 2017 Złoty Laur 
Samorządu Gminy Mogielnica za dzia-
łalność na rzecz rozwoju Naszej Małej 
Ojczyzny, w  Grójcu natomiast został 
odznaczony medalem Zasłużony Dla 
Powiatu Grójeckiego za upowszech-
nianie Edukacji kulturalnej i krzewienie 
tradycji sportowej i artystycznej wśród 
młodzieży powiatu grójeckiego (2011). 
Otrzymał również dwie nagrody Mini-
stra Oświaty II i I – stopnia  - 1972 i 
1978, trzy nagrody Kuratora Oświaty, 
Wojewody Radomskiego i kilka nagród 
Dyrektor Szkoły. 
W roku 2004 Wacław Langkamer 
obchodził 50–lecie zawodowej pracy. 
Na estradzie leśnej w czasie Wiosny 
Mogielnickiej żegnał wierną od 44 lat 
widownię kolejnym symbolicznym 
programem tanecznym z udziałem 
swoim i grupy absolwentów (walcem 
pt. „Carpe diem”) i dziękował za wspól-
ną pracę tym, z którymi przez wszyst-
kie lata współpracował (nie sposób 
tu wymienić tak wielu nazwisk). W 
czerwcu z tej okazji 50-osobowa grupa 
absolwentów-tancerzy zorganizowała 
w ZSO spotkanie.

Były przemówienia, wzruszenia, wspo-
mnienia, wystawa pamiątkowych 
zdjęć i odczytanie listu od naczelnego 
dyrektora Zespołu Pieśni i Tańca „Ma-
zowsze” Włodzimierza Sandeckiego o 
następującej treści: 
Szanowny Jubilat!
„Tylko to dzieło jest czegoś warte, z któ-
rego człowiek może się poprawić i cze-
goś nauczyć – tymi słowami wielkiego 
poety A. Mickiewicza chciałbym wyrazić 
wdzięczność za  ogromny trud pedago-
giczny Pana Profesora, który zaowocował 
w dorosłym życiu wielu Pana wychowan-
ków. To Pan Profesor – wybitny pedagog 
i przyjaciel młodzieży ofiarował młodym 
ludziom stojącym u progu dorosłości 
pierwsze wskazówki, wzór postępowania 
i wszystko to, co najlepsze.
Z wyrazami podziękowania, uznania i 
najwyższego szacunku.”
Warto przytoczyć w tym miejscu jesz-
cze kilka z ogromnej liczby wpisów i 
listów oceniających pracę i sylwetkę 
Profesora.
W imieniu Rady Gminy i Miasta Mo-
gielnicy Burmistrz Sławomir Chmie-

lewski:
„Dostrzegamy Pana wielkie zaangażowa-
nie i wielką pracę w wychowaniu naszej 
młodzieży.
Wyrażając słowa wielkiego podziękowa-
nia, zdajemy sobie sprawę, że nie może-
my w tej formie wymienić zasług, jakie są 
Pana udziałem w pracy pedagoga, wy-
chowawcy, nauczyciela wf, nauczyciela 
tańca, publicysty i kronikarza, animatora 
kultury i sportu, społecznika.
Jest Pan wychowawcą trzech pokoleń, a 
więc nas wszystkich. Po prostu pokochał 
Pan to miasto i naszą młodzież i dlatego 
daje nam wszystko, co może dać czło-
wiek o wielkim takcie, kulturze i uroku 
osobistym.
Odpowiadamy Panu na wątpliwości za-
warte w książce Pana autorstwa. Tak jest 
Pan WARTOŚCIOWYM CZŁOWIEKIEM.

Absolwenci po latach:
„….Dumny jestem, że byłem uczniem 
Profesora Wacława Langkamera. …. do-
ceniam Jego głębokie oddanie idei po-
przez wytężoną społeczną pracę przed i 
po godzinach lekcyjnych – to w sali gim-
nastycznej w budynku szkoły pierwsze 
zapalało się i gasło światło.”
„…. W pamięci pozostają tylko niektóre 
wydarzenia i wybitni ludzie. Pan Profe-
sor swój ślad pozostawił trwale, bo z mi-
strzowskim profesjonalizmem, godnym 
pedagoga najwyższej  klasy kształtował 
nie tylko naszą sprawność fizyczną, ale 
sposób myślenia, charaktery i pojmowa-
nie sensu życia.”
„….tamte lata szkolne spędzone razem w 
różnej formie były dla mnie oazą, kiedy 
szukałem czegoś więcej niż dominującej 
materii w moim domu rodzinnym. Były 
również szkołą charakteru i drogowska-
zem na przyszłość”.
„….pełniłem funkcję wizytatora metody-
ka wf w powiecie ostrołęckim. Miałem 
kontakty z dziesiątkami szkół i nauczy-
cieli. W żadnej z nich nie dostrzegłem tak 
wielu różnorodnych form pracy, w jakich 
mogłem uczestniczyć będąc uczniem w 
LO w Mogielnicy”. 
… „Potrafiłem przyjść do szkoły o 7 rano, 
by móc jeszcze godzinę poćwiczyć przed 
lekcjami. Miłością zarazili mnie nauczy-
ciele grójeccy, przede wszystkim Profesor 
W. Langkamer. 
W ogóle nie przychodził do pokoju na-
uczycielskiego, tylko cały czas przebywał 
na boisku 
i w sali gimnastycznej. Pedagog z praw-
dziwego zdarzenia, pasjonat, wielu ludzi 
zawdzięcza mu, że są zdrowi.” 
„…. Dziękuję Panu Profesorowi za 
wszystko. Za lekcje wf, zajęcia pozalek-
cyjne, pamiętne godziny wychowaw-
cze, prace społeczne, wycieczki, biwaki, 
obozy rowerowe. Dziękuję za dedykację 
w książce „Czy było warto” – i odpowia-
dam WARTO”.
„Los dał na Ciebie w darze, abyś wytrwale 
kształtował nasze charaktery. 
Co Cię urzekło w naszej Mogielnicy, że 
pozostałeś jej wierny tyle lat? Skąd czer-
piesz zapał i siły do pracy z młodzieżą, o 
której mówi się, że bywa trudna.
Dałeś nam Profesorze najpiękniejszą 
szkołę życia – taniec. Pokazałeś nam 

Profesorze, jak prężna i elegancka w tań-
cu postawa przekłada się na życie, wy-
konywaną pracę i codzienne obowiązki 
rodzinne”.

Z wierszy absolwentki o Profesorze:
„ …. Dalej nauczyciel otoczony gromadką 
dzieciaków – małych sporowców. 
Czy tchnie w swych wychowanków choć 
iskrę swojego zapału?”  (2007)
„ …  Coraz trudniej w nich odnaleźć siebie 
sprzed lat…
Coraz trudniej uwierzyć, że dzięki nim 
przetrwasz
Choćby w jednej dobrej myśli, życzliwym 
uśmiechu,
Nauczycielu…” (2008)

I słowa samego Profesora „Myślę, że 
może już czas zakończyć ponad 50. 
letnią upartą walkę o to by polska mło-
dzież (tam gdzie pracowałem) umiała 
tańczyć poloneza i mazura, a przyszli 
inteligenci angielskiego walca, tango i 
rocka”. 
O pracy Profesora ukazało się 10 
artykułów w gazetach : „Trybu-
na Mazowiecka”, „Rzeczywistość”, 
„Zielony Sztandar”, „Dziennik Ra-
domski” , w Słowniku wiedzy o gró-
jeckiem. Sam  pozostawił po sobie 
11 tekstów o pracy, 23 artykuły o 
działalności sportowo-kulturalnej 
LO w Mogielnicy i Grójcu, (teksty i 
artykuły publikowane były w biu-
letynach lokalnych, gazecie „Okoli-
ca”, Słowniku wiedzy o grójeckiem),  
kronikę na dużych kartonach – 141 
plansz – 1072 zdjęcia i 95 wycinków 
prasowych, segregatory ze zdjęciami 
– Grójec – 338 zdjęć, Mogielnica – 
1167, kronikę obozów wędrownych 
, 4 filmy małoobrazkowe z nagrania-
mi fragmentów GDKJ (1973-74-75-
78-80), 14 płyt DVD z nagraniami 
200 układów tanecznych kompo-
zycji i opracowaniu własnym – lata  
1988-2009, płyty przegrane z kaset 
wideo dokumentujące szkolne stud-
niówki – 28, Wiosny Mogielnickie - 
21, uroczystości 14.
Jest autorem dwóch książek o LO 
Mogielnica: „Czy było warto ….” 
1996 i „Aby pozostał trwały ślad” 
2006 (współautorka Wanda Zupa). 
Znaczna część materiałów zostanie 
przekazana MGOK w Mogielnicy.
Trzeba zaznaczyć, że zdjęcia, jak i 
uzupełnienia sprzętu sportowego, 
strojów tanecznych, oraz wymie-
nione nagrania płyt wielokrotnie 
finansował Profesor z nagród, które 
otrzymywał. Przez wiele lat razem z 
żoną angażowali się w szereg akcji 
charytatywnych.
O pracy Wacława Langkamera zo-
stał zrealizowany przez telewizję 
Edusat film emitowany w telewizji 
satelitarnej kilkakrotnie pt. „Sylwet-
ka Profesora Wacława Langkamera 
– Nauczyciel z pasją” 2007 oraz film 
z okazji 60-lecia LO w Mogielnicy 
2006.
Wypada pamiętać, że corocznie od-
wiedzał cmentarz w Mogielnicy, aby 
zapalić symboliczny znicz na  gro-
bach swoich uczniów i wychowan-
ków.
I mówił nam: „Idź przez życie tak, 
aby ślady twoich stóp przetrwały 
ciebie”.

„Zawsze się coś zaczyna i zawsze 
coś się kończy, tak jak nasze życie.”
Jest też powiedzenie, że nie ma ludzi 
niezastąpionych, ale jak w jednym z 
wywiadów telewizyjnych powie-
działa znana pisarka Krystyna Kofta: 
„są ludzie, których się zastępować 
nie powinno”.
Dziś Panu Profesorowi odpowia-
damy – BYŁO WARTO   I  POZO-
STAWIŁ PAN TRWAŁY ŚLAD, „ bo 
umiera tylko ten kto nie pozostaje w 
pamięci”, a Pan Profesor pozostanie 
w naszej pamięci na zawsze.
I jak napisali uczniowie LO w Mo-
gielnicy: „Na innym parkiecie wie-
dzie dzisiaj Pan Profesor poloneza 
…”.
    
                      W imieniu absolwentów 
 Wanda Zupa
Mogielnica 22.02. 2021
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Dialog GAZ-SYSTEM z władzami 
samorządowymi i sadownikami. 

W grudniowym wydaniu Gazety Jabłonka informowaliśmy o utworzeniu Zespołu Roboczego, w którego pracach uczest-
niczą przedstawiciele GAZ-SYSTEM, władz samorządowych i sadowników. Mimo trudnego okresu pandemii i panujących 
obostrzeń zorganizowaliśmy drugie spotkanie online, które odbyło się 17 grudnia 2020 r. 

Zapraszamy do przeczytania relacji z prac Zespołu Roboczego

W spotkaniu wzięło udział 25 osób: 
przedstawiciele inwestora i projektanta, 
władze gmin: Regnów, Sadkowice i Mo-
gielnica, reprezentanci Mazowieckiego 
Urzędu Wojewódzkiego oraz właściciele 
sadów i plantacji. 
Głównym tematem grudniowego spo-
tkania były kwestie dotyczące procedu-
ry odszkodowawczej. Na liczne pytania 
obecnych osób odpowiadali zaproszeni 
przedstawiciele Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego (MUW) – Wydziału 
Skarbu Państwa i Nieruchomości, Od-
działu Inwestycji Liniowych i Oddziału 
Ogólnego, w tym rzeczoznawca mająt-
kowy. 
W trakcie prowadzonych rozmów po-
proszono przedstawicieli MUW, aby 
przy wyborze rzeczoznawców majątko-
wych kierowali się kryterium posiadania 
stosownego doświadczenia w szacowa-
niu szkód na terenach plantacyjnych 
i sadowniczych. 
Na spotkaniu poproszono również, aby 
dla danego obszaru np. gminy, szkody 
szacował ten sam rzeczoznawca. Przed-
stawiciele MUW zdeklarowali, że 
w miarę możliwości będą starali się zre-
alizować postulat. Dodatkowo przed-
stawiciele GAZ-SYSTEM zobowiązali 
się rozpatrzyć prośbę właścicieli o moż-
liwości zapewnienia obecności rzeczo-
znawcy majątkowego przy spisywaniu 
protokołów zerowych.
Znaczną część dyskusji poświęcono 
także kwestii wypłaty odszkodowań. 
Uczestnicy zwrócili uwagę, że od mo-
mentu spisania protokołu zerowego do 
spisania protokołu końcowego upłynie 

około trzech lat. Zgodnie z zapisami tzw. 
specustawy gazowej*, odszkodowania 
z tytułu budowy gazociągu będą sza-
cowane i wypłacane w drodze decyzji 
wojewody. Wypłata nastąpi po zakoń-
czeniu prac budowlanych, kiedy inwe-
stor dostarczy wojewodzie niezbędną 
dokumentację. Z inicjatywy Roberta 
Lipca – przedstawiciela Rady Powiatu 
Grójeckiego i Gminy Mogielnica zapro-
ponowano odrębne spotkanie: przedsta-
wicieli MUW, gmin oraz inwestora 
w sprawie omówienia możliwości zmian 

przepisów prawnych, które umożliwiły-
by zaliczkowanie odszkodowań. Zgod-
nie z przekazaną przez Radnego infor-
macją, gmina wyśle pismo do MUW
 i inwestora w tej sprawie. 
Po części dotyczącej odszkodowań 
członkowie Zespołu Roboczego oma-
wiali zapisy dokumentacji projektowej. 
Inwestor przedstawił swoje stanowisko 
w zakresie zmian, które zostały zgło-
szone na październikowym spotkaniu 
Zespołu. Większość tych postulatów zo-
stała już uwzględniona. Część z nich jest 

jednak rozpatrywana. 
Podczas spotkania GAZ-SYSTEM po-
informował o planowanym urucho-
mieniu postepowania przetargowego na 
wyłonienie wykonawcy robót budowla-
nych. Zwrócił się z prośbą do właścicieli 
sadów i plantacji o udostępnienie swoich 
gospodarstw na potrzeby odbycia wizji 
terenowych przez potencjalnych oferen-
tów, co spotkało się z aprobatą właścicieli 
nieruchomości, przez które przebiegać 
będzie przyszły gazociąg.
Wyciąg z protokołów z dotychczaso-

wych spotkań Zespołu zostanie opubli-
kowany w marcu br. na stronach inter-
netowych gmin. Już teraz zapraszamy 
do lektury kolejnego wydania Infor-
matora Inwestora, gdzie podsumujemy 
prace Zespołu Roboczego. 

*Ustawa z dnia 24 kwietnia 2009 r. o in-
westycjach w zakresie terminalu regazy-
fikacyjnego skroplonego gazu ziemnego 
w Świnoujściu (Dz. U. z 2020 r. poz. 1866 
z późn. zm.) – tzw. „specustawa gazowa”.

Czy Pana zdaniem powstanie 
zespołu jest zasadne i czy może 
przynieść korzyści dla właścicieli 
nieruchomości, przez które bę-
dzie realizowany gazociąg?
Powstanie Zespołu Roboczego jest 
jak najbardziej zasadne. Najważ-
niejszą kwestią w planowaniu in-

westycji jest rozmowa ze stronami 
postępowania, czyli osobami, któ-
re w nim uczestniczą, i to na każ-
dym poziomie – województwa, 
powiatu, gminy czy konkretnego 
gospodarstwa.
Każdy z nas zdaje sobie sprawę z 
wagi strategicznych inwestycji. Jed-
nak należy wziąć pod uwagę fakt, 
że gospodarstwa rolne, w naszym 
przypadku sadownicze, niejedno-
krotnie budowane są wielopoko-
leniowo i mają dla właścicieli nie 
tylko wartość materialną, ale rów-
nież sentymentalną. Należy rów-
nież wspomnieć, że sady to uprawy 
wieloletnie i wymagają ogromnego 
nakładu finansowego. Nowo po-
sadzony sad odda zasadniczy plon 
dopiero po około czterech, pięciu 
latach od nasadzenia, a do tego cza-
su trzeba go pielęgnować i ponosić 
nakłady, nie tylko finansowe, ale 
przede wszystkim wkład pracy całej 
rodziny. Nie dziwi zatem sceptycz-
ne podejście gospodarzy do plano-

wanej inwestycji.
Uważam, że powołanie takiego 
zespołu przyniesie wiele korzyści 
dla właścicieli nieruchomości pod 
warunkiem, że do grupy tej zaan-
gażowane zostaną osoby bezpo-
średnio związane z daną dziedziną 
produkcji – w naszym przypadku 
są to głównie sadownicy. Mają oni 
ogromną wiedzę i wielopokolenio-
we doświadczenie, którym na pew-
no chętnie się podzielą. A to z kolei 
pomoże inwestorowi odpowiednio 
skonstruować umowy z wykonaw-
cami i ująć w nich wiele szczegóło-
w y c h  a s p e k t ó w  z w i ą z a n y c h 
z fachowym odtworzeniem terenu 
i konstrukcji. Zasadniczą kwestią 
jest tylko to, czy wypracowane 
wspólnie stanowisko zostanie zaak-
ceptowane i wdrożone przez inwe-
stora. Mam nadzieję, że tak.

J a k i e  n a d z i e j e  w i ą ż e  P a n 
z pracą  Zespołu Roboczego?
Jako pierwszy, i przez pewien czas 

jako jedyny, zainteresowałem się 
i odpowiedziałem na propozycję 
utworzenia Zespołu Roboczego. Już 
po lipcowym spotkaniu z miesz-
kańcami w Otaląży przesłałem 
Inwestorowi materiały dotyczące 
konstrukcji sadowniczych do wy-
korzystania przez projektanta przy 
opracowywaniu dokumentacji wy-
konawczej. Jestem pełen nadziei, 
że uda nam się porozumieć w tej 
kwestii, a w szczególności znaleźć 
zrozumienie u inwestora i ustawo-
dawców. 
Niejednokrotnie na spotkaniach 
poruszałem temat,  moim zdaniem 
niesprawiedliwej formy wypłaty, a 
właściwie czasu wypłaty odszko-
dowań dla rolników za poniesione 
straty w gospodarstwie. Według 
obowiązujących przepisów wypła-
ta odszkodowania może nastąpić 
w całości wyłącznie po zakończe-
niu robót i odbiorze inwestycji, co 
niestety może potrwać. Na etapie 
sporządzania protokołu zerowego 

wiadomo już jaki rodzaj produkcji 
jest prowadzony na danym obsza-
rze, jaki obszar zostanie zajęty pod 
inwestycję, jakiej wielkości straty 
w środkach trwałych poniesie rol-
nik i na jaki w przybliżeniu czas 
dany obszar zostanie wyłączony 
z produkcji. Na tej podstawie moż-
na oszacować potencjalne odszko-
dowanie i gdyby możliwe było wy-
płacenie zaliczek, to z pewnością 
zwiększyłoby to przychylność wła-
ścicieli sadów do inwestycji. Wiem 
jednak, że w obecnym stanie praw-
nym nie jest to możliwe. 
Mam nadzieję, że w związku z pra-
cą Zespołu uda się wypracować 
konsensus między inwestorem a 
właścicielami gospodarstw w kwe-
stii inwestycji oraz przekonać usta-
wodawców do zmiany przepisów 
związanych z wypłatą części od-
szkodowań po sporządzeniu proto-
kołu zerowego.

Zespół Roboczy widziany z perspektywy Roberta Lipca, Radnego Rady Powiatu Grójeckiego



Znamy laureatów konkursu plastycznego 
„Zima w sadzie, na plantacji i w ogrodzie”
W grudniu 2020 ub. r. ogłosiliśmy konkurs dla dzieci z gmin Regnów, Sadkowice i Mogielnica. Tematem przewodnim 
konkursu była zima, która miała być ukazana w sadzie, na plantacji i w ogrodzie. Dopuszczalne były dowolne techniki 
wykonania, a jedynym ograniczeniem była dziecięca wyobraźnia.

Ponadto Jury przyznało:
•jedną nagrodę spec ja lną  d la 
Mikołaja Wojtczuka (8 lat) ze Szkoły 
Podstawowej im. Janusza Korczaka 
w Sadkowicach, 
•a także 29 wyróżnień dla poniż-
szych uczniów:
Przedszkole w Zespole Szkół 
w Sadkowicach:
•Dominika Kwiatkowska 
•Filip Dąbrowski 
•Agata Bąkiewicz 
•Jan Biernacki 
•Maja Skonieczna 
•Michalina Pytliczek 
•Lena Szcześniak 
•Aleksander Pluta 

•Adrian Kowalczyk

Szkoła Podstawowa im. Janusza 
Korczaka w Sadkowicach
•Krystian Szcześniak 
•Michał Grzejszczyk 
•Julia Szymańska 
•Hanna Biernacka
•Szymon Cholewiński 
•Damian  Milczarek 
•Krzysztof Rzeźnicki
•Amelia Michalak 
•Marcel Wodnicki
•Patrycja Marciniak 
•Dawid Pietrzak
•Hanna Radecka
•Zofia Czerwińska 

•Julia Sadowska 
•Szymon Górecki

Szkoła Podstawowa im. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w Lubani
•Oliwia Knita 
•Karolina Redlisiak

Szkoła Podstawowa im. Władysła-
wa Ciasia w Regnowie
•Artur Goleń 
•Korneliusz Ostrowski 
•Zuzanna Cheba

Autorzy wyróżnionych prac otrzy-
mają nagrody rzeczowe. Dodatkowo 
wszyscy uczestnicy konkursu otrzy-
mają drobne upominki od GAZ-
-SYSTEM. Serdecznie gratulujemy 
laureatom konkursu oraz autorom 
wszystkich wyróżnionych prac. 
W organizacji konkursu bardzo po-
mocni byli nauczyciele z placówek 
oświatowych oraz rodzice, którzy 
zebrali prace i przesłali je do organi-
zatora na czas. Bardzo dziękujemy za 
ich wsparcie!

I miejsce – Justyna Ozimkowska (11 lat) 
ze Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Sadkowicach.

II miejsce – Julia Wasilewska (10 lat) 
ze Szkoły Podstawowej im. Władysława Ciasia w Regnowie.

III miejsce – Piotr Bińkowski (10 lat) 
ze Szkoły Podstawowej im. Janusza Korczaka w Sadkowicach. 

I miejsce: Justyna Ozimkowska, 11 lat, Sadkowice

II miejsce: Julia Wasilewska, 10 lat, Kazimierzów

III miejsce: Piotr Bińkowski, 10 lat, Sadkowice

Nagroda specjalna: Mikołaj Wojtczuk, 8 lat, Szwejki Wielkie

Wyróżnienie: Michalina Pytliczek, 6 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Michał Grzejszczyk, 9 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Natalia Góralczyk, 8 lat, Kaleń Wyróżnienie: Oliwia Knita, 8 lat, Kłopoczyn

Wyróżnienie: Patrycja Marciniak, 10 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Szymon Górecki, 11 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Zofia Czerwińska, 8 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Zuzanna Cheba, 10 lat, Rylsk Duży

GRATULUJEMY!!!

Konkurs cieszył się ogromnym zainteresowaniem, łącznie wpłynęło 150 prac. Wszystkie były piękne i starannie 
wykonane. Jury nie miało łatwego zadania przy wyłonieniu tych najlepszych. Po analizie wszystkich nadesłanych 
prac Jury konkursu wyłoniło trzech zwycięzców. Laureaci otrzymają karty upominkowe o wartości 500 zł, 350 zł 
i 200 zł oraz nagrody rzeczowe.



Wyróżnienie: Korneliusz Ostrowski, 9 lat, Annosław Wyróżnienie: Szymon Cholewiński, 10 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Adrian Kowalczyk, 7 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Agata Bąkiewicz, 6 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Aleksander Pluta, 6 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Amelia Michalak, 7 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Damian Milczarek, 10 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Dawid Pietrzak, 8 lat, Gogolin Wyróżnienie: Dominika Kwiatkowska, 7 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Filip Dąbrowski, 6 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Hanna Biernacka, 8 lat, Nowe Szwejki Wyróżnienie: Hanna Radecka, 7 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Jan Biernacki, 6 lat, Nowe Szwejki Wyróżnienie: Julia Sadowska, 10 lat, Turobowice Wyróżnienie: Julia Szymańska, 9 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Karolina Redlisiak, 9 lat, Bujały Wyróżnienie: Krystian Szcześniak, 11 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Krzysztof Rzeźnicki, 10 lat, Sadkowice

Wyróżnienie: Lena Szcześniak, 7 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Maja Skonieczna, 7 lat, Sadkowice Wyróżnienie: Marcel Wodnicki, 8 lat, Lutobory



DOWIEDZ SIĘ WIĘCEJ O BUDOWIE 
GAZOCIĄGU GUSTORZYN – WRONÓW

Od bieżącego numeru „Informatora Inwestora” rozpoczynamy cykl publikacji pytań, które padały podczas spotkań in-
formacyjnych wraz z odpowiedziami. Zapraszamy do lektury. 
Jeżeli mają Państwa pytania dotyczące budowy gazociągu prosimy o ich przesyłanie na adres komunikacja.gdansk@
gaz-system.pl, postaramy się na nie odpowiedzieć w kolejnych wydaniach Informatora. 
PODSTAWOWE INFORMACJE 
O INWESTYCJI

INFORMACJA O INWESTORZE 
GAZ-SYSTEM jest spółką Skarbu 
Państwa o znaczeniu strategicznym 
dla polskiej gospodarki. Jako jedyny 
podmiot w kraju zarządza siecią ga-
zociągów wysokiego ciśnienia 
i odpowiada za transport paliw gazo-
wych do sieci dystrybucyjnych oraz 
odbiorców końcowych, podłączo-
nych do systemu przesyłowego. 

GAZOCIĄG GUSTORZYN – 
WRONÓW 
Jedną z kluczowych inwestycji, mają-
cych zapewnić niezależność energe-
tyczną Polski, jest budowa gazociągu 
Gustorzyn – Wronów. Inwestycja  ma 
znaczenie ponadlokalne, dlatego Ko-
misja Europejska przyznała  jej status 
Projektu o znaczeniu wspólnotowym 
PCI („Project of Common Interest”).  

Gazociąg Gustorzyn-Wronów 
o średnicy 1000 mm, ciśnieniu robo-
czym 8,4 MPa i długości 310 km re-
alizowany będzie na terenie czterech 
województw: kujawsko-pomorskie-
go, łódzkiego, mazowieckiego, lubel-
skiego. Podzielony jest na trzy etapy: 
Gustorzyn – Leśniewice, Leśniewice 
– Rawa Mazowiecka i Rawa Mazo-
wiecka – Wronów. Etap III Rawa Ma-
zowiecka – Wronów o długości 154 
km zlokalizowany będzie na terenie 
15 gmin.  

JAKIE  KORZYŚCI DLA SPO-
ŁECZNOŚCI LOKALNYCH 
PRZYNIESIE BUDOWA GAZO-
CIĄGU? 
Ważną korzyścią dla społeczności lo-
kalnej będzie corocznie odprowadza-
ny przez GAZ-SYSTEM podatek od 
nieruchomości w wysokości do 2% 
wartości budowanej infrastruktury 
przesyłowej zlokalizowanej na terenie 
danej gminy. Będzie to kwota regu-
larnie wpływająca do budżetu, którą 
można będzie przeznaczyć na potrze-
by społeczności lokalnych.
 
JAKA JEST PODSTAWA PRAWNA 
REALIZACJI INWESTYCJI? 
Inwestycja realizowana jest na pod-
stawie Ustawy z dnia 24 kwietnia 
2009 r. o inwestycjach w zakresie 
terminalu regazyfikacyjnego skroplo-
nego gazu ziemnego w Świnoujściu 
(Dz.U. 2020 poz. 1866 z późn. zm.) – 
tzw. „specustawa gazowa”. Inwestycja 
realizowana jest także na podstawie 
Rozporządzenia Ministra Gospodar-
ki z dnia 26 kwietnia 2013 r. w spra-
wie warunków technicznych, jakim 
powinny odpowiadać sieci gazowe 
i ich usytuowanie (Dz.U. z 2013 r. 
poz. 640) oraz innych przepisów. 

TYTUŁY PRAWNE DO NIERU-
CHOMOŚĆI

NA JAKIEJ PODSTAWIE INWE-
STOR BĘDZIE MIAŁ PRAWO DO 
KORZYSTANIA Z NIERUCHO-
MOŚCI NA CELE BUDOWLANE 
I W JAKIEJ FORMIE BĘDZIE TO 
REALIZOWANE?
Zgodnie z zapisami specustawy takie 
prawo daje inwestorowi Decyzja o 
Lokalizacji Inwestycji. Decyzja okre-
śla zakres tytułów prawnych do nie-

ruchomości na czas budowy oraz po 
jej zakończeniu. Decyzja może ogra-
niczać nieruchomość tymczasowo 
lub trwale, jak również ją wywłasz-
czyć w części lub w całości  na rzecz 
Skarbu Państwa. 
– Ograniczenie czasowe 
Dla części liniowej (tj. gazociągu) na 
czas budowy nastąpi ograniczenie 
sposobu korzystania z nieruchomo-
ści w tzw. pasie budowlano-monta-
żowym. 

Pas budowlano-montażowy to 
wyznaczony w decyzji lokaliza-
cyjny obszar, w ramach którego 
prowadzone będą prace budow-
lane. Na terenach rolnych jego 
szerokość wyniesie 31 metrów, 
a na terenach leśnych i sadowni-
czych – 27 metrów.

Inwestor ma prawo wejść na teren 
nieruchomości w celu prowadzenia 
budowy gazociągu (art. 24 ust. 1 
i 1b specustawy gazowej). Powstałe 
ograniczenie tymczasowe zostanie 
wpisane w Księgę Wieczystą nieru-
chomości, a po zakończeniu budo-
wy wpis ten zostanie wykreślony. 
– Ograniczenia stałe 
Dla wybudowanego gazociągu zo-
stanie ustalona strefa kontrolowa-

na gazociągu o szerokości 6,0 m 
na każdą stronę od osi gazociągu, 
łącznie 12 metrów (więcej o strefie 
kontrolowanej przeczytasz dalej). 
Po wybudowaniu gazociągu inwe-
stor ma prawo wejść na teren nieru-
chomości w celu prowadzenia prac 
związanych z jego konserwacją (art. 
24 ust. 1 specustawy gazowej). Po-
wstałe ograniczenie trwałe zostanie 
wpisane w Księgę Wieczystą nieru-
chomości. 
– Wywłaszczenia nieruchomości 
Na potrzeby wybudowania 
instalacji naziemnych nastą-
pi pozyskanie gruntu poprzez 
wywłaszczenie nieruchomości 
w części lub w całości. Wy-
właszczona nieruchomość z 
mocy prawa staje się własno-
ścią Skarbu Państwa (art. 20 
ust. 3 i 6 specustawy gazowej). 
Koszty podziału nieruchomo-
ści i zmian w ewidencji kata-
stralnej, Księgach Wieczystych 
ponoszone są przez Skarb Pań-
stwa. W ramach inwestycji Gu-
storzyn – Wronów powstanie 
9 zespołów zaporowo-upusto-
wych. Na potrzeby ich budowy 
fragmenty działek zostaną wy-
kupione od właścicieli w dro-
dze wywłaszczenia.

CZYM JEST STREFA KONTRO-
LOWANA GAZOCIĄGU? 
Zgodnie z Rozporządzeniem Mini-
stra Gospodarki w sprawie warun-
ków technicznych, jakim powinny 
odpowiadać sieci gazowe i ich usytu-
owanie (Dz.U.2013 poz. 640) - dla ga-
zociągu wysokiego ciśnienia DN1000 
po jego wybudowaniu, w całym okre-
sie jego eksploatacji, ustanowiony zo-
stanie pas strefy kontrolowanej o sze-
rokości 6,0 m na każdą stronę od osi 
gazociągu, łącznie 12 metrów (zgod-
nie z § 10.6.3)d) Rozporządzenia). 
W strefie kontrolowanej przedsię-
biorstwo energetyczne zajmujące się 
transportem gazu ziemnego (w tym 
przypadku GAZ-SYSTEM) podej-
muje czynności w celu zapobieżenia 
działalności mogącej mieć negatyw-
ny wpływ na trwałość i prawidłowe 
użytkowanie gazociągu.
•W strefach kontrolowanych należy 
kontrolować wszelkie działania, które 
mogłyby spowodować uszkodzenie 
gazociągu lub mieć inny negatywny 
wpływ na jego użytkowanie i funk-
cjonowanie (§ 10.2). 
•W strefach kontrolowanych nie na-
leży wznosić obiektów budowlanych, 
urządzać stałych składów i magazy-
nów oraz podejmować działań mo-
gących spowodować uszkodzenia ga-

zociągu podczas jego użytkowania 
(§ 10.3). 
•W strefach kontrolowanych nie 
mogą rosnąć drzewa w odległości 
mniejszej niż  3,0 m, licząc od osi ga-
zociągu do pni drzew. 
•Wszelkie prace w strefach kontro-
lowanych mogą być prowadzone 
tylko po wcześniejszym uzgodnieniu 
sposobu ich wykonania z właściwym 
operatorem sieci gazowej (§ 10.4).

Nie ma przeszkód do prowadze-
nia działalności rolniczej i konty-
nuowania upraw w pasie strefy 
kontrolowanej, tj. dokonywania 
zasiewów i zbiorów po zakończe-
niu budowy oraz po przywróce-
niu terenu do pierwotnego stanu.

PRACE BUDOWLANE

JAKI JEST PLANOWANY HARMO-
NOGRAM BUDOWY? 
Ramowy harmonogram budowy do-
stępny jest poniżej. Dokładny termin 
rozpoczęcia prac uzależniony jest od ter-
minu wyboru wykonawcy robót budow-
lanych i może ulec zmianie. 

CZY INWESTOR PLANUJE SPO-
TKANIA INFORMACYJNE PRZED 
ROZPOCZĘCIEM PRAC BUDOW-
LANYCH?
Tak, po wyłonieniu wykonawcy robót 
budowlanych zostaną zorganizowane 
kolejne spotkania informacyjne dla wła-
ścicieli nieruchomości i innych interesa-
riuszy. Inwestor poczyni starania, aby w 
spotkaniach wzięli udział również przed-
stawiciele urzędów wojewódzkich, odpo-
wiedzialni za kwestie odszkodowawcze 
oraz przedstawiciele Agencji Restruktu-
ryzacji i Modernizacji Rolnictwa. 
O terminach spotkań inwestor będzie in-
formował poprzez zakładkę projektu na 
stronie www.gaz-system.pl, media oraz 
za pośrednictwem mediów społeczno-
ściowych samorządów lokalnych. Prze-
widywany termin kolejnych spotkań to 
drugi i trzeci kwartał 2021 r. 

Rys. nr 1. Rysunek strefy kontrolowanej gazociągu.

Harmonogram budowy gazociągu
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Po 10 latach udręki
znowu mogę normalnie chodzić!
Pani Elżbieta z Bydgoszczy (57 l.) prawie pół życia walczyła z przewlekłym bólem 
stawów. Maści, leki, opaski uciskowe i specjalistyczne zabiegi rehabilitacyjne nie 
przynosiły spodziewanych efektów. Ból kolan i pleców stale, niebezpiecznie się 
pogłębiał, a lekarze bezradnie rozkładali ręce. Biedna kobieta w końcu niemal 
całkowicie przestała chodzić i zagrożono jej zwolnieniem z pracy... 

Niespodziewanie znalazła zaskakujące rozwiązanie!

WIELKA PROMOCJA!
Wkładki Biomagnetyczne dostępne są również w Polsce. 
Pierwsze 150 osób, które zadzwoni do 24 marca 2021 roku, dostanie 73% zniżki.  
Otrzymasz wtedy wkładki biomagnetyczne w wyjątkowo niskiej cenie (wysyłka GRATIS)!

Zadzwoń już dziś!

81 300 33 17
Od poniedziałku do niedzieli: 8:00–20:00
(Zwykłe połączenie lokalne bez dodatkowych opłat)

„Babciu, 2 tygodnie temu odbyła się konferencja poświęcona wkładkom, 

które Ci przysyłam. Regularne noszenie wkładek przywraca całkowitą 

sprawność ruchową stawów i uśmierza ból w kilka tygodni. 

Badania potwierdzają, że metoda, bez względu na wiek, styl życia i stopień 

zaawansowania dolegliwości, ma aż 97,8% skuteczności! Wystarczy, że 

włożysz wkładki do butów i będziesz regularnie nosić. Po 5-10 minutach 

zobaczysz pierwsze efekty. To całkowicie naturalna, bezpieczna metoda!”.
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J ako nauczycielka, byłam w fatalnej 
sytuacji. Gdy próbowałam podnieść 
kredę z podłogi, w oczach robiło mi 

się ciemno. Ból kręgosłupa nie pozwalał 
mi zawiązać butów. Do tego ból kolan 
uniemożliwiał wchodzenie po schodach. 
Promieniował od nóg aż do krzyża. Mia-
łam dreszcze i łzy w oczach. Każdy wy-
siłek powodował cierpienie. Co chwila 
przystawałam, żeby odpocząć. Ludzie 
patrzyli się z politowaniem. Modliłam 
się, by leki, maści oraz zabiegi rehabili-
tacyjne w końcu zadziałały... 

Bałam się, że skończę  
na wózku!
Nauczyłam się chodzić po schodach tak, 
żeby bolało jak najmniej. Pamiętam zdzi-
wione szepty sąsiadów: „Popatrz, chodzi jak 
pijana!...”. W klasie siadałam lekko odchy-
lona i rozluźniałam nogi. Kiedy spadła mi 
kreda, udawałam że nie widzę. W przerwach 
masowałam kręgi szyjne - parę razy podej-
rzały mnie dzieci, słyszałam jak nabijają się 
ze mnie. Dobry Boże, pomyślałam wtedy, 
żeby Wam nigdy taka krzywda się nie stała!

Wierzyłam, że jakoś to przetrzymam – 
dotrwam do emerytury. Niestety, 1,5 roku 
temu odwróciłam się od tablicy, spojrza-

łam na klasę. Chciałam coś powiedzieć, 
ale głos utknął w piersi. Przed oczami 
zrobiło się szaro i mgliście. Obraz stracił 
ostrość i zemdlałam. 

Fatalna diagnoza
W gabinecie usłyszałam, że stawy i kręgo-
słup są w rozsypce. Powinnam myśleć o ope-
racji albo czeka mnie wózek. Degeneracja 

kręgów powoduje ucisk na kręgosłup i nigdy 
nie uda się tego wyleczyć. Mogę stosować 
leki i rehabilitację, ale niewiele to zmie-
ni... Jak to możliwe, że moje ciało tak się 
zmieniło? Przecież nigdy nie uprawiałam 
wyczynowo sportu. Prowadziłam normalne 
życie, jak każdy! – pytałam sama siebie.

Zadzwoniłam do wnucząt – jedno miesz-
ka w Niemczech, drugie jeździ po świecie 

– przez łzy prosiłam, by mi pomogli. Znają 
się na internecie, rozumieją współczesny 
świat, wiedzą znacznie więcej niż ja. 

Pierwszy odezwał się Adam. Wysłał mi 
małą paczkę z... wkładkami do butów. Nie 
wiedziałam, co z nimi zrobić. Myślałam, że 
to jakaś pomyłka. Nawet nie przeszło mi 
przez myśl, żeby wkładać je do butów. 2 dni 
później przyszła paczka od Marcina. Tu też 
były wkładki! Marcin do paczki dołączył list:

Zrobiłam jak kazał. I  spotkało 
mnie coś niewiarygodnego!
Na drugi dzień obudził mnie telefon. 
Rozhisteryzowana dyrektorka krzyczała 
do słuchawki: „Pani Elu, żyje Pani?! Bogu 

dzięki! Trzecie zastępstwo już organizuję, 
a Pani nie ma i nie ma. Myślałam, że stało 
się najgorsze. Ten Pani kręgosłup! Całe 
szczęście, że Pani odebrała!”. 

Nie wiedziałam, o co jej chodzi. Od 
dawna ból kręgosłupa budził mnie 
między 4 a 5 rano – jakby ktoś wbijał 
mi w plecy tępy kołek. Promieniował 
na całe ciało. Spojrzałam na zegarek, 
a tam 10:34! Dzięki wkładkom ból ustą-
pił i spokojnie przespałam całą noc! 
Pierwszy raz od 5 lat rwanie w kręgach 
i promieniujący ból kręgosłupa nie obu-
dziły mnie. Zaspałam na lekcje! 

Dopiero teraz zorientowałam się, że 
przeszłam do kuchni i stoję w niej od kilku 
minut robiąc śniadanie. Bez bólu, bez 
rozmasowywania i rozchodzenia kolan! 
Kolejne 3-4 tygodnie kuracji wkładkami 
skończyły z moim bólem kolan i kręgo-
słupa. Szyja już nie sztywniała, biodra 
również nie dokuczały. Powoli zaczęłam 
znów normalnie żyć. Poprawiło mi się 
trawienie, nie boli żołądek, nie mam zgagi 
i spadło mi ciśnienie. 

Mam niższy cholesterol, ciśnienie, 
serce pracuje lepiej, wątroba i nerki też. 
Kolana, stawy biodrowe, szyja i kręgo-
słup jak nowe. Wiekowo cofnęłam się 
o jakieś 7-10 lat! I to tylko dzięki tym 
wkładkom do butów. To skandal, że od 
lekarzy nie można o nich usłyszeć! We 
wtorek zadzwonił Marcin, rozpłakałam 
się do słuchawki. Kochani chłopcy, ura-
towaliście mi życie!

1  Mózg 2  Klatka piersiowa/płuca 3  Bark/ramię 4  Splot słoneczny  

5  Wątroba 6  Woreczek żółciowy 7  Nerki  8  Zgięcie wątrobowe 

     Okrężnica  10 Jelito cienkie  11 Zastawka krętniczo-kątnicza  

12 Wyrostek robaczkowy 13 Rwa kulszowa 14 Gruczoł płciowy  

15 Stopa/pięta 16 Hemoroidy 17 Choroby układu rozrodczego  

18 Kość ogonowa 19 Krzyż 20 Pęcherz moczowy 21 Lędźwie   

22 Moczowód 23 Nadnercza 24 Żołądek 25 Przepona 

26 Klatka piersiowa 27 Oskrzela 28 Szyja/tarczyca 

29 Bok szyi 30 Przysadka mózgowa 31   Szyszynka 

32 Ucho środkowe 33  Ucho zewnętrzne
34 Serce 35 Śledziona 
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Władze powiatu grójeckiego 
zlecą audyt energetyczny Samo-
dzielnego Publicznego Zakła-
du Opieki Zdrowotnej. Powód? 
Wysokie faktury za ogrzewanie 
gazem. 
Przypomnijmy, że w 2015 roku 
przygotowano dokumenta-
cję oraz podpisano umowę na 
ogrzewanie szpitala w Nowym 
Mieście nad Pilicą gazem. (za 
poprzedniej kadencji władz po-
wiatu grójeckiego). W kolejnym 
roku, po wymianie palników w 
piecach placówka przeszła na 
ten system ogrzewania (wcze-
śniej korzystała z pozyskiwania 
ciepła z oleju opałowego). 
W ostatnim czasie jednak dyrek-
cja lecznicy przedstawiła fakturę 
za ogrzewanie opiewającą na po-
nad 70 000 złotych (za miesiąc). 
– Z analizy dyrekcji wynika, że 
koszty za zużycie gazu znacząco 
wzrosły – mówił podczas lutowej 
sesji rady powiatu grójeckiego 
(26 lutego) Krzysztof Ambro-
ziak, starosta grójecki. – Trwają 
rozmowy na temat ewentualne-
go testowania zużycia oleju opa-
łowego. Ma być sprawdzone, czy 
nie będzie ta forma tańsza. Wy-
starczyłaby zmiana palników, a 
nie wymiana pieców. 
Szpital w Nowym Mieście nad 
Pilicą ogrzewa pomieszczenia o 
powierzchni 6400 m2. Dla po-
równania grójecka placówka 

medyczna blisko dwa razy więk-
szą, bo 12 000 m2, co generuje 
miesięczne koszty na poziomie 
38 000 złotych, czyli o połowę 
niższe niżeli lecznica w Nowym 
Mieście nad Pilicą. PCM w Grój-
cu jest jednak ogrzewany z ko-
tłowni miejskiej, co ma wpływ 
na niższe koszty. 
– Trzeba sprawdzić infrastruktu-
rę, sieć grzewczą i piece – zazna-
czał Wojciech Wojtczak radny 
powiatowy. Jak zapewnił starosta 

grójecki, Krzysztof Ambroziak, 
dyrekcja placówki opracowuje 
plan, jak zminimalizować koszty 
ogrzewania. 
Radny Michał Pruś zapropono-
wał wykonanie audytu energe-
tycznego w placówce celem zna-
lezienia oszczędności. 

NOWE MIASTO 
NAD PILICĄ: 

Wysokie koszty ogrzewania nowomiejskiego szpitala. Będzie audyt 
energetyczny i szukanie alternatywnej formy pozyskiwania ciepła.

Podczas ostatnich obrad rady po-
wiatu grójeckiego (26 lutego) część 
radnych wyraziła niezadowolenie 
z powodu braku zapraszania ich 
przez władze gminne na obrady a 
także rozmowy w ważnych spra-
wach.  Dyskusję wywołała infor-
macja o obecności przedstawicieli 
powiatu grójeckiego na obradach w 
Belsku Dużym i Jasieńcu, gdzie roz-
mawiano na temat dróg. 
– Ja nad tym ubolewam, że nie je-
stem zapraszany do Belska Duże-
go – mówił Adolf Maciak, radny 
powiatowy. – W Belsku Dużym 
odbywały się kluczowe dyskusje na 
temat remontu dróg powiatowych. 
Podobne stanowisko przedstawili 
radni Wojciech Wojtczak, Leszek 
Kumorek, Krzysztof Fiks i Grażyna 
Kijuc. Zwracali oni uwagę, że jest to 
celowe działania. Apelowali także 
do przewodniczącego rady powiatu 
grójeckiego o wystosowanie pisma 
do wójtów i burmistrzów, żeby za-
praszali radnych na sesje. 
– My nie możemy niczego narzu-
cić samorządowi niższego szczebla 
– opowiadał Janusz Karbowiak, 
przewodniczący rady powiatu gró-
jeckiego. 
Innego zdania byli jednak radni Ro-
bert Lipiec, Marzena Rosołowska, 
Teresa Bednarska czy Michał Pruś. 
W ich ocenie radny powinien inte-
resować się sprawami swojej gminy, 

a przecież gdy uda się na obrady to 
nie zostanie wyrzucony przez wójta 
czy burmistrza. 
– Sesje są publiczne, każdy może na 
nie przyjść – mówił radny Robert 
Lipiec. – To do radnych należy ini-
cjowanie spotkań. 
– Zaczynamy upominać się o coś, 
co jest nadinterpretacją tego co 
robimy – odpierała argumenty 
Marzena Rosołowska. – Bądźmy 
obiektywni, przestańmy bić pianę. 
Na poczucie obowiązku radnych, 
by brać udział w obradach na tere-
nie gmin ze swojego okręgu  powo-
ływała się także radna Teresa Bed-
narska. 
– Radny ma prawo i obowiązek 
wejść na sesję – skwitował dyskusję 
Michał Pruś. 
Zarzuty odpiera przewodniczący 
ady gmny Belsk Duży, Bogusław 
Sikorski. 
– Radni powiatowi zapraszani byli 
w „normalnej” sytuacji, gdy sesje 
odbywały się w tradycyjnej formie 
– wyjaśnia. – Obecnie z powodu 
obostrzeń nie chcemy ryzykować. 
Napewno wrócimy do tego modelu, 
gdy sytuacja się ustabilizuje. 

POWIAT 
GRÓJECKI: 

Radni powiatowi ubolewają nad bra-
kiem zaproszeń na sesje gminne.

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

Za drogo na gaz Radni powiatowi:
Zapraszajcie nas!

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info
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Celem wizyty było podsumowanie 
współpracy  Powiatu z Marszałkiem 
Sejmiku Województwa Mazowieckie-
go, przedstawienie  zagadnień i pro-
blemów z jakimi boryka się samorząd 
powiatowy, a także rozmowa  o planach 
na najbliższą przyszłość.
Spotkanie rozpoczęło się w Starostwie 
Powiatowym w Grójcu, gdzie Starosta 
Grójecki Krzysztof Ambroziak pod-
sumował miniony rok i podziękował 
Panu Marszałkowi oraz Panu Radne-
mu Sejmiku Województwa Mazowiec-
kiego Leszkowi Przybytniakowi  za 
współpracę.
W 2020 roku Powiat Grójecki pozyskał 
z Samorządu Województwa Mazo-
wieckiego ponad 12 mln zł dotacji, któ-
re przyczyniły się do wykonania wielu 
inwestycji drogowych, w oświacie oraz 
ochronie zdrowia
W spotkaniu uczestniczyli również: 
Poseł na Sejm z Powiatu Grójeckiego 
Mirosław Maliszewski, Wicestarosta 
Jolanta Sitarek, Członkowie Zarządu: 
Marzena Kołacz-Rosołowska, Paweł 
Siennicki oraz Andrzej Zaręba, Prze-
wodniczący Rady Powiatu Janusz Kar-
bowiak i Wiceprzewodniczący Rady 
Adam Balcerowicz.
Następnie Starosta wraz z Prezes Po-
wiatowego Centrum Medycznego w 
Grójcu  Joanną Czarnecką wręczyli 
Marszałkowi oraz Radnemu Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego podzię-
kowania za wsparcie finansowe dla Po-
wiatu oraz grójeckiego szpitala.
Natomiast podziękowanie za udzielo-
ne przez samorząd województwa ma-
zowieckiego wsparcie finansowe dla 
organizacji pozarządowych przekazała 
Przedstawicielka KGW z Powiatu Gró-
jeckiego (KGW Klawe Drwalewianki) 
Marta Matysiak.

Marszałek Adam Struzik w swoim wy-
stąpieniu  podkreślał znaczenie dobrej 
współpracy między różnymi szczebla-
mi samorządu terytorialnego oraz za-
deklarował dalszą pomoc dla powiato-
wych inwestycji oraz szpitali. 
Następnie wszyscy zebrani udali się do 
Nowej Wsi, gdzie w Centrum Kształ-
cenia Zawodowego i Ustawicznego, 
Dyrektor Anna Dacka opowiedziała 
o wybudowanej dzięki dotacji Samo-
rządu Województwa Mazowieckiego 
nowoczesnej stacji meteorologicznej, 
która od kilku miesięcy służy nie tylko 
uczniom szkoły ale i sadownikom z te-
renu całego powiatu. 
Symbolicznie przecięto także wstęgę 
na wyremontowanym odcinku  dro-
gi wojewódzkiej nr 730. W tej części 
spotkania uczestniczyli również gospo-
darze Gminy Warka: Burmistrz Warki 
Dariusz Gizka, Wiceburmistrz Teresa 
Knyzio oraz radni powiatowi Jan Ma-
dej i Cezary Kołodziejski.
Kolejnym punktem wizyty był Zespół 
Szkół im. I Pułku Lotnictwa Myśliw-
skiego „Warszawa” w Warce, gdzie Pan 
Marszałek Adam Struzik  wspólne z 
Dyrektor Anną Górnicką symboliczinie 
otworzyli zmodernizowaną pracownię 
komputerową, wyposażoną w sprzęt o 
wartości ponad 100 tys. zł  pozyskany 
w ramach „Mazowieckiego progra-
mu przygotowania szkół, nauczycieli i 
uczniów do nauczania zdalnego” 
Następnie uczestnicy spotkania udali 
się do dwóch jednostek OSP na terenie 
powiatu: w Warce i w Chynowie, gdzie 
zaprezentowane zostały dwa samocho-
dy bojowe - średni i ciężki, które zaku-
pione zostały do tych jednostek przy 
wsparciu m.in.  Samorządu Wojewódz-
twa Mazowieckiego.

24 lutego  br. Powiat Grójecki gościł Marszałka Województwa Mazowieckiego Adama Struzika.

INFORMACJA O WOLNYCH MIEJSCACH 
W DOMU POMOCY SPOŁECZNEJ 

W TOMCZYCACH

Dom Pomocy Społecznej  w Tomczycach dysponuje 
wolnymi miejscami stałego pobytu dla  osób w po-
deszłym wieku, przewlekle somatycznie chorych oraz 
niepełnosprawnych.
Zapewniamy godne warunki życia, profesjonalną, ca-
łodobową opiekę zgodnie z obowiązującymi standar-
dami, pokoje mieszkalne w większości 2-osobowe z 
pełnym węzłem sanitarnym i balkonami,  położenie 
Domu w pobliżu lasu i rzeki oraz duży teren wokół 
Domu. 
Wszelkich  informacji na temat Domu  udzielamy pod 
nr telefonu:
48 669 05 51, 48 669 05 54, 664 129 834 pon.- pt. w 
godz. 7.00-15.00.
Zapraszamy również do zapoznania się z ofertą Domu 
na stronie  internetowej: 
www.dpstomczyce.naszdps.pl

Anna Wiśniewska

WYKAZ NIERUCHOMOŚCI PRZEZNACZONYCH DO ODDANIA W NAJEM

Zarząd Powiatu Grójeckiego, działając na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce 
nieruchomościami /tekst jednolity Dz. U. z 2020r. poz. 1990/ podaje do publicznej wiadomości o przeznacze-
niu do oddania w najem lokali położonych w budynku przy ul. Mogielnickiej 28C w Grójcu.
Oznaczenie nieruchomości według księgi wieczystej oraz katastru nieruchomości.
Działki o numerach ewidencyjnych gruntu 1428/79 o pow. 0,0164 ha i 1428/81 o pow. 0,1447 ha położone 
w Grójcu przy ul. Mogielnickiej 28C, dla nieruchomości w Sądzie Rejonowym w Grójcu prowadzona jest księga 
wieczysta Nr RA1G/00083945/5. 
Właścicielem lokali jest Powiat Grójecki. 

Forma zbycia – bezprzetargowo na rzecz dotychczasowych najemców.
Przeznaczenie nieruchomości i sposób jej zagospodarowania.
W Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego obejmującego obszar 
części miasta Grójca, zatwierdzonym Uchwałą Nr XLVIII/368/14 z dnia 20 stycz-
nia 2014r. Rady Miejskiej w Grójcu, działki o numerach ewidencyjnych gruntu 
1428/79 i 1428/81 położone są na terenie oznaczonym UU16, terenie usług – bez 
przesądzania o ich profilu.
Termin zagospodarowania nieruchomości.
Umowa najmu zostanie zawarta na okres 3 lat.
Wysokość opłat z tytułu najmu.

Wysokość czynszu wynosi 8,36 zł za 1m2 powierzchni lokalu plus opłaty wynikające z eksploatacji lokalu, opła-
ta za gospodarowanie odpadami, energia elektryczna, energia cieplna, ciepła i zimna woda. 
Terminy wnoszenia opłat
Czynsz oraz opłaty są płatne z góry do 10 każdego miesiąca.
Zasady aktualizacji opłat.
Opłaty nie podlegają aktualizacji.
Termin 
Umowa zostanie zawarta na czas określony -  3 lata.
Informacja o przeznaczeniu do oddania w najem.
Lokal jest przeznaczony do oddania w najem w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy.
Wykaz wywiesza się na okres 21 dni. 

Numer
lokalu

Powierzchnia 
użytkowa lokalu

16 235,34 m

23 231,62 m

30 217,85 m

31 235,23 m

38 216,05 m

Podziękowania za wsparcie 
z MAZOWSZA
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STAROSTA GRÓJECKI                                               Grójec, 01 marca 2021 r.  
ul. Józefa Piłsudskiego 59
        05-600 Grójec

BiA.6740.868.2020.MW

OBWIESZCZENIE
o wszczęciu postępowania administracyjnego w sprawie o wydanie decyzji                                         

o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 61 § 1, 3 i 4, art. 49 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2020 r. poz. 256 z późn. zm.) oraz na podstawie art. 11d ust. 5 
i 6 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji 
inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1363 z późn. zm.) zawiadamia 
się, że na wniosek z dnia 08.10.2020 r., złożonego przez  Burmistrza Gminy i Miasta Grójec 
z siedzibą ul. Józefa Piłsudskiego 47, 05-600 Grójec reprezentowanego przez Pana Łukasza 
Widalskiego, zam. ul. Truskawkowa 5, 05-600 Szczęsna, zostało wszczęte postępowanie 
administracyjne w sprawie wydania decyzji  o zezwoleniu  na realizację inwestycji drogowej 
polegającej na budowie drogi gminnej ulicy Wiatracznej – droga 14 KDL oraz 47 KDD wraz 
z niezbędną infrastrukturą na odcinku od ulicy Sienkiewicza do ul. Zbyszewskiej w Grójcu – 
w związku ze zmianą treści wniosku z dnia 23.02.2021 r.
Pod realizację wyżej wymienionej inwestycji przeznaczone są działki o nr ewid.:  
Działki inwestora w pasie drogowym: 909/1, 852, 851/4, 848/12, 3679/1, 897/3, 890/7, 
1908, 4422/3, 833/4, 837/5, 840/9, 842/7, 3676/9, 897/1, 818/38, 3674/11, 3675/9, 
815/4, 818/32, 800/10, 851/4, 1893/3 poł. w obrębie ewidencyjnym 0001 Grójec, w jed-
nostce ewidencyjnej 140605_4 Grójec.
Działki przechodzące pod pas drogowy wymagające wykupu: 894/1, 893/3, 908/12 (po-
wstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 908/3), 897/12 (powstała w wyniku podzia-
łu działki o nr ewid. 897/2), 849/1 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 849), 
908/10 (powstała  w wyniku podziału działki o nr ewid. 908/2), 908/8 (powstała w wyniku 
podziału działki  o nr ewid. 908/1), 906/1 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 
906), 907/1 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 907), 904/1 (powstała w wy-
niku podziału działki o nr ewid. 904), 905/1 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 
905), 3680/1 (powstała  w wyniku podziału działki o nr ewid. 3680), 3681/1 (powstała 
w wyniku podziału działki o nr ewid. 3681), 901/1 (powstała w wyniku podziału działki o 
nr ewid. 901), 902/1 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 902), 896/1 i 896/3 
(powstały w wyniku podziału działki o nr ewid. 896), 894/7 (powstała w wyniku podziału 
działki o nr ewid. 894/4), 895/1 i 895/3 (powstały w wyniku podziału działki o nr ewid. 
895), 893/7 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 893/4), 892/1 (powstała w 
wyniku podziału działki o nr ewid. 892), 893/9 (powstała w wyniku podziału działki  o nr 
ewid. 893/5), 891/1 i 891/3 (powstały w wyniku podziału działki o nr ewid. 891), 1908/1 
(powstała  w wyniku podziału działki o nr ewid. 1908), 3674/18 (powstała w wyniku po-
działu działki  o nr ewid. 3674/17), 815/14 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 
815/10), 3675/10 (powstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 3675/3), 3675/12 (po-
wstała w wyniku podziału działki o nr ewid. 3675/8), 815/12 (powstała w wyniku podziału 
działki o nr ewid. 815/4), 818/43 (powstała  w wyniku podziału działki o nr ewid. 818/32), 
poł. w obrębie ewidencyjnym 0001 Grójec, w jednostce ewidencyjnej 140605_4 Grójec.
Działki, z których korzystanie będzie ograniczone: 849, 850/1, 851/3, 908/3, 908/2, 908/1, 
906, 904, 909/2, 3679/2, 3679/4, 3680, 897/2, 893/4, 892, 4429, 840/9, 3674/14, 
800/10, 852, 851/4, 800/16, 1893/3 poł. w obrębie ewidencyjnym 0001 Grójec, w jedno-
stce ewidencyjnej 140605_4 Grójec.
W związku z powyższym strony przedmiotowego postępowania oraz właściciele nierucho-
mości sąsiednich, mogą zapoznać się z dokumentacją wyżej wymienionej inwestycji, a także 
składać ewentualne wnioski i zastrzeżenia w Wydziale Budownictwa i Architektury Staro-
stwa Powiatowego w Grójcu z siedzibą w Grójcu przy ul. Józefa Piłsudskiego 59, 05-600 
Grójec, pokój nr 25, w godz. 8 00 - 15 00, tel. (48) 665 11 05, w terminie 14 dni od dnia 
publikacji niniejszego „Obwieszczenia”.

Z up. Starosty Grójeckiego
/-/ Ewa Kapis-Pyza
Naczelnik Wydziału

Budownictwa i Architektury

Grójec, 01.03.2021

ZAWIADOMIENIE STAROSTY GRÓJECKIEGO
o wyłożeniu do wglądu projektu operatu opisowo-kartograficznego

Na podstawie art.7d, 24a ust. 5 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyj-
ne i kartograficzne (tekst jednolity: Dz. U. z 2020 r., poz. 2052) Starosta Grójecki 
zawiadamia, że w Starostwie Powiatowym w Grójcu przy ul. Piłsudskiego 59, na 
Sali konferencyjnej, w terminie od 22.03.2021 do 12.04.2021r. w godz. 9°°-15°° 
zostanie wyłożony do wglądu osób fizycznych, osób prawnych i jednostek organiza-
cyjnych nieposiadających osobowości prawnej, projekt operatu opisowo – kartogra-
ficznego ewidencji gruntów i budynków dla :

- GMINY CHYNÓW, obręby:

140603_2.0001 – Adamów Drwalewski
140603_2.0003 – Barcice Drwalewskie
140603_2.0009  Drwalew
140603_2.0010  Drwalewice
140603_2.0029  Kukały
140603_2.0034  Marianów
140603_2.0039  Ostrowiec
140603_2.0041  Pieczyska
140603_2.0043 Przyłom
140603_2.0046  Sikuty
140603_2.0052 – Wola Kukalska
140603_2.0053 – Wola Żyrowska
140603_2.0055 – Wola Pieczyska
140603_2.0064  Żyrów
140603_2 0065 – PGR Drwalew
140603_2.0066   Biowet Drwalew

–
–
–
–
–
–
– 
–

–

–

140603_2.0002 – Adamów Rososki
140603_2.0007 – Budy Sułkowskie
140603_2.0008  Chynów
140603_2.0013  Edwardów
140603_2.0018  Grobice
140603_2.0019 – Nowe Grobice
140603_2.0020  Grabina
140603_2.0022  Hipolitów
140603_2.0025  Jakubowizna
140603_2.0027  Kozłów
140603_2.0030  Lasopole
140603_2.0038  Milanów
140603_2.0048  Sułkowice
140603_2.0050  Węszelówka
140603_2.0051  Widok
140603_2.0054 – Wola Chynowska

–
–
–

–
–
–
–
–
–
–
–
–

Dokumentacja tego projektu, składająca się z:
•rejestru gruntów
•rejestru budynków
•rejestru lokali
•kartotek budynków
•kartotek lokali
•mapy ewidencyjnej
opracowana została na podstawie ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne 
i kartograficzne (tekst jednolity: Dz. U. z 2020 r., poz. 2052) oraz przepisów rozpo-
rządzenia Ministra Rozwoju Regionalnego i Budownictwa z dnia 29.03.2001 r. w 
sprawie ewidencji gruntów i budynków (Dz. U. 2019 r., poz. 393 ze zm)

Każdy czyjego interesu prawnego dotyczą dane ujawnione w projekcie operatu opi-
sowo-kartograficznego, ma prawo zapoznać się w podanym terminie z w/w doku-
mentacją, uzyskać niezbędne wyjaśnienia i zgłosić do protokołu ewentualne uwagi i 
wnioski w tej sprawie. Skorzystanie z tego prawa leży w interesie zainteresowanych, 
aby na tym etapie postępowania związanego z modernizacja ewidencji gruntów i 
budynków ujawnić ewentualne błędy i nieprawidłowości.
Strony proszone są o przybycie w wyznaczonym terminie z dokumentami potwier-
dzającymi prawo do nieruchomości, dokumentami tożsamości oraz innymi mogący-
mi mieć znaczenie w sprawie. 
W imieniu osób nieobecnych mogą występować odpowiednio upoważnieni pełno-
mocnicy.
Niestawienie się w terminie i miejscu określonym w niniejszym zawiadomieniu nie 
stanowi przeszkody do prowadzenia dalszych etapów postępowania, zatwierdze-
nia operatu opisowo – kartograficznego i ujawnienia nowych danych w ewidencji 
gruntów i budynków.
Po upływie terminu wyłożenia, dane objęte modernizacją, zawarte w projekcie ope-
ratu opisowo-kartograficznego stają się danymi ewidencji gruntów i budynków i 
podlegają ujawnieniu w bazie danych ewidencji gruntów i budynków.
Informację o tym  Starosta Grójecki ogłosi w dzienniku urzędowym Województwa 
Mazowieckiego oraz w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie podmiotowej sta-
rostwa.

STAROSTA GRÓJECKI

Powiat Grójecki przedstawia ofertę edukacyjną szkół ponadpodstawowych  na rok szkolny 2021/2022. 
Szkoły w naszym powiecie posiadają wieloletnią tradycję, dobrą bazę dydaktyczną oraz dysponują profe-
sjonalną kadrą pedagogiczną, która umiejętnie i z dużym zaangażowaniem przygotowuje młodych ludzi do 
dalszego zdobywania wiedzy. Uczniowie naszych szkół otrzymują różnego rodzaju stypendia. W ramach 
Lokalnego Programu Wspierania Edukacji w Powiecie Grójeckim uczniowie korzystają ze stypendiów dla 
uczniów uzdolnionych, stypendiów socjalnych oraz stypendiów Prezesa Rady Ministrów i stypendiów Mi-
nistra Edukacji Narodowej. Pragnąc przybliżyć młodzieży ofertę kształcenia, szkoły ponadpodstawowe 
corocznie organizują „DNI OTWARTE”, na które w imieniu dyrektorów szkół serdecznie zapraszamy. Dni 
otwarte odbędą się z zachowaniem reżimu sanitarnego pod warunkiem, iż sytuacja epidemiologiczna na 
to pozwoli. Informacje na temat odwołania dni otwartych w związku z COVID-19, będą umieszczane na 
stronach internetowych.

Ucz się w naszych szkołach 
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Gmina
JASIENIEC

   
ZEBRALIŚMY ZŁOMZEBRALIŚMY ZŁOMZEBRALIŚMY ZŁOM   

o wartości o wartości o wartości 5 032 zł5 032 zł5 032 zł       na rzeczna rzeczna rzecz
Dominika Wojdalskiego!Dominika Wojdalskiego!Dominika Wojdalskiego!   

Informujemy, iż w dniu 26 lutego 2021 roku zakończyła się
organizowana przez Wójta Gminy Jasieniec i Zakład Usług

Komunalnych w Jasieńcu zbiórka złomu, z której 
dochód przeznaczony będzie na leczenie 

Dominika Wojdalskiego.

Bardzo serdecznie dziękujemy
wszystkim mieszkańcom, którzy 

wsparli naszą akcję!

Z inicjatywy wójt Marty Cytryńskiej, w gminie Jasieniec ru-
szyły darmowe porady prawne dla jej mieszkańców!

Darmowe porady prawne 
dla mieszkańców gminy Jasieniec

Gminny prawnik - mecenas Tomasz Rychlicki jest do Państwa dyspozycji w każdy wtorek od godz. 13:00 do 
godz. 15:00, po wcześniejszym umówieniu konkretnego terminu konsultacji w sekretariacie Urzędu Gminy 
Jasieniec, pod nr tel. 48 661 35 70.

Nowe szanse rozwojowe

 Wójt gminy Jasieniec Marta Cytryńska wzięła udział w zorganizowanej przez Urząd Marszałkowski Wojewódz-
twa Mazowieckiego konferencji w Żyrardowie nt. pozyskiwania środków unijnych w latach 2021-2027. Wyda-
rzenie dotyczyło w szczególności współpracy w subregionie żyrardowskim, którego częścią jest region grójecki, 
jak również rozwoju całego Mazowsza.
Nowa perspektywa unijna otwiera przed gminą Jasieniec nowe możliwości w ubieganiu się o dofinansowanie ze 
środków zewnętrznych, a tym samym większe szanse rozwojowe.

SW

Gmina Jasieniec finalizuje prace nad Strategią Rozwoju na lata 2021-
2027. Ostatnim etapem prac są konsultacje społeczne dotyczące projektu 
dokumentu, które potrwają od 2 do 23 marca bieżącego roku. Zachęcamy 
Państwa do zgłaszania uwag poprzez specjalny formularz zamieszczony 
na stronie www.jasieniec.pl 
Konsultacje pozwolą nam poznać Państwa oceny i opinie finalnego efek-
tu w postaci opracowanego dokumentu, a jednocześnie wprowadzić do 
Strategii ewentualne uzupełnienia i poprawki. Zapraszamy do aktywnego 
uczestnictwa. Dziękujemy!
Wypełniony formularz należy złożyć do dnia 23 marca 2021 r. w wybranej 
formie:
a)  w siedzibie Urzędu Gminy Jasieniec, ul. Warecka 42, 05-604 Jasieniec, 
poprzez wrzucenie ich do skrzynki podawczej umieszczonej przy wejściu,
b)  pocztą na adres Urzędu Gminy Jasieniec, ul. Warecka 42, 05-604 Jasie-
niec (decyduje data wpływu do Urzędu),
c)  poprzez system ePUAP, adres skrytki Urzędu Gminy Jasieniec ePUAP: 
(decyduje data wpływu do Urzędu),
d)  za pomocą poczty elektronicznej, na adres: jasieniec@jasieniec.pl
Uwagi przesłane faksem, czy w inny sposób niż podany wyżej nie będą 
rozpatrywane.

Opiniowanie społeczne projektu
nowej Strategii Rozwoju Gminy

Jasieniec na lata 2021-2027!
 
 

Wejdź na stronę www.jasieniec.pl,
wypełnij specjalny formularz, 

zgłoś swoje uwagi do 23 marca 2021r. ! 

Opiniowanie społeczne projektu Strategii 
Rozwoju Gminy Jasieniec na lata 2021-2027
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Do końca marca na terenie gminy 
Pniewy wymienione będzie częścio-
wo oświetlenie uliczne. Stare, sodo-
we lampy, zastąpią nowe, 342 ledowe 
punkty świetlne. Władze liczą na 
oszczędności w opłacie za energię 
elektryczną rzędu 70 procent. 
Samorządowcy przed podjęciem de-
cyzji o wymianie oświetlenia, prze-
testowali lampy ledowe na odcinku 
doświadczalnym drogi od Michro-
wa w kierunku zakładu Pepsico. W 
pierwszej kolejności przez cztery 
doby testom poddane zostało obec-
nie funkcjonujące, oświetlenie so-
dowe. Następnie przez ten sam czas 
sprawdzone były lampy ledowe.
– Na koniec sierpnia musieliśmy do-
łożyć do budżetu dodatkowe środki 
na energie elektryczną generowaną 
przez oświetlenie uliczne – mówi 
Ireneusz Szymczak, wójt Pniew. – 
Musimy szukać oszczędności, ale 
aby mieć pewność, chcemy porów-
nać koszty jakie generują tradycyj-
ne lampy sodowe oraz nowoczesne 
ledowe. Robimy to, by móc w przy-
szłości myśleć o zmianie lamp na 

terenie gminy, a także dokładaniu 
kolejnych. 
Na terenie gminy Pniewy światło 
daje 1000 lamp, z czego 700 jest „sta-
rej generacji”, sodowych. Samorząd 
rocznie za energię elektryczną z ty-
tułu oświetlenia ulicznego wydaje 
200 – 300 tysięcy złotych. Ze eksper-
tyzy wykonanej na odcinku testo-
wym wynika, że wymiana lamp na 
ledowe, może obniżyć koszty nawet 
trzykrotnie.
Samorząd do końca marca wymieni 
342 lampy, a inwestycja sfinansowa-
na będzie w dużej części w ramach 
budżetu sołeckiego (ponad 239 ty-
sięcy złotych). Jeszcze w tym roku 
planuje wymianę kolejnych 100 
punktów oświetleniowych. 
– Już faktura za energię elektryczną 
za miesiąc kwiecień pokaże oszczęd-
ności – mówi Ireneusz Szymczak. 

PNIEWY: Rusza wymiana lamp na ledowe. Samo-
rząd liczy na duże oszczędności.

BURMISTRZ  GMINY I MIASTA GRÓJEC
05-600 Grójec ul. Józefa Piłsudskiego 47

tel. (48) 664 30 91, fax 664 21 03
informuje, że stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami zostały wy-
wieszone w siedzibie Urzędu Gminy i Miasta Grójec ul. Józefa  Piłsudskiego 47 na okres 21 dni, wykazy do sprzedaży 
nieruchomości gminnych:
 - lokal mieszkalny nr 1, wraz z piwnicą, znajdujący się w budynku przy ul. Józefa Piłsudskiego 94A  w Grójcu, w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemcy,
 - lokal mieszkalny nr 3, znajdujący się w budynku przy ul. Lewiczyńskiej 10 w Grójcu, w drodze bezprzetargowej na rzecz 
najemcy,
 - lokal mieszkalny nr 7, wraz z piwnicą, znajdujący się w budynku przy ul. Józefa Piłsudskiego 94F w Grójcu, w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemcy.

 

Dwa lata temu, a dokładniej rzecz 
biorąc w pierwszym kwartale 2019 
roku przeprowadzono inspekcję 
przeprawy nad Mogielanką. Pod-
czas oględzin stwierdzono poważne 
uszkodzenia. – Występują liczne 
uszkodzenia części rusztowej drew-
nianego pokładu jezdnego – tłu-
maczył wówczas w rozmowie z „Ja-
błonką” Adrian Jachoski, dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg (PZD). 

Zwężona jezdnia
Tuż po inspekcji PZD zdecydowa-
ło się na zwężenie jezdni na mo-
ście do 2,3 metra poprzez montaż 
barierek i ograniczników. Cel tych 
prac był oczywisty – miały one za-
pobiec przejeżdżaniu przez prze-
prawę samochodów ciężarowych 
i innych ciężkich sprzętów. Po-
zostawiono natomiast możliwość 
poruszania się tamtędy osobów-
kami i traktorami. 
To fakt, że zanim zamontowano 
ograniczniki i barierki, most był 
regularnie wykorzystywany przez 
ciężarowe przewożące owoce, kru-
szywo i inne towary. Widok auta 
ważącego 40 ton i przejeżdżającego 
przez przeprawę, gdzie obowiązuje 
ograniczenie tonażowe do 3 ton, nie 
był niczym niezwykłym. W końcu 
musiało dojść do uszkodzenia.
Barierki i ograniczniki miały być je-
dynie tymczasowym rozwiązaniem, 
aż do czasu przebudowy całej kon-
strukcji. Ale niestety, do inwestycji 

jak na razie nie doszło. Problemem 
są oczywiście pieniądze. Koszt wy-
remontowania tej niewielkiej prze-
prawy idzie w miliony złotych. 

Pieniądze na dokumentacje
Kwestia mostu była dyskutowana 
podczas ostatniej sesji rady powiatu 
(23 lutego). Radny Wojciech Wojt-
czak stwierdził, że dalsze użytko-
wanie go w takim stanie grozi kata-
strofą budowlaną. 
Do sprawy odniósł się starosta 
grójecki Krzysztof Ambroziak. Po-
informował, że po rozmowie ze 
skarbnikiem powiatu i dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg zarząd 
powiatu w marcu wystąpi do rady 
o zabezpieczenie środków na doku-
mentację przebudowy mostu.  
– Byłem na miejscu i widziałem na-
wet ślady gąsienic na moście – mó-
wił starosta. – Na razie nie powinno 
się tam nic złego stać, ale oczywi-
ście tę inwestycję należy wykonać 
jak najszybciej – dodał. 

MOGIELNICA: 
Drewniany most między miejscowościami Główczyn-Towarzystwo 
i Popowice wymaga pilnego remontu. Na razie nie wiadomo, kiedy 
roboty naprawcze mogłyby się rozpocząć. Jest natomiast szansa, 
że niedługo ruszą prace nad niezbędną dokumentacją.

O krok bliżej do remontu Wymienią lampy, 
czekają na oszczędności 

· Pełen etat
· Umowa o pracę 
· 3 000 – 7 000 zł brutto
 Wymagania:
· Znajomość branży ciągników i maszyn rolniczych
· Znajomość branży komunalnej (dodatkowy atut)
· Prawo jazdy kat. B
· Silna motywacja do pracy i osiągania wysokich wyników 
  sprzedażowych 

Firma ELROL 
w Łęczeszycach zatrudni:

Więcej informacji pod nr telefonu: 881 203 806

Handlowca, Specjalistę ds. sprzedaży
 ciągników i maszyn rolniczych

Dominik Górecki
dgorecki@jablonka.info

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info
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N F O R M A C J A    B U R M I S T R Z A    W A R K I

Na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Miejskiego w Warce, Pl. St. Czarnieckiego 
1 wywieszone zostały:
- na okres 21 dni wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy Warka 
przeznaczonych do oddania w dzierżawę w drodze bezprzetargowej,
- na okres 21 dni wykaz nieruchomości położonej w Warce przy ul. Kononowi-
cza, stanowiącej własność Gminy Warka przeznaczonej do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej,
- ogłoszenia o przetargach ustnych  nieograniczonych na sprzedaż  nieruchomości    
stanowiących własność Gminy Warka, oznaczonych:
   - nr działki 52/3  o  pow. 0,6047 ha, położonej w m. Warka, 
     obręb ewidencyjny Warka - Niemojewice                       
     cena wywoławcza – 30.000,00 zł
     wadium w wysokości – 6.000,00 zł,  płatne do dnia  07 kwietnia 2021 r.
     data przetargu -  12 kwietnia  2021 r. o godz. 12.00  

    - nr działki 213 o  pow. 0,5000 ha  i 219 o pow. 0,0300 ha, 
     położone we wsi Gąski  gm.Warka                       
     cena wywoławcza – 25.000,00 zł 
     wadium w wysokości 5.000,00 zł, płatne do dnia  07 kwietnia 2021 r.
     data przetargu -  12 kwietnia  2021 r. o godz. 12.15

         Z pełną treścią ogłoszeń można zapoznać się na stronie internetowej www.
warka.pl lub w siedzibie Urzędu Miejskiego w Warce, Pl. St. Czarnieckiego 1 (Tel. 
48 665 12 04).

Gmina
BŁĘDÓW

Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych

1 marca obchodzimy Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych – święto państwowe ustanowione dla upamięt-
nienia żołnierzy antykomunistycznego i niepodległościowe-
go podziemia. 

Z tej okazji wójt Gminy Błędów Mirosław Jakubczak, sekretarz Jacek Adamski wraz z radnymi Leszkiem Sło-
wińskim i Zbigniewem Kozińskim złożyli symboliczne kwiaty i zapalili znicze przy pomniku pamięci Narodo-
wej w Błędowie. Wójt Błędowa w tym dniu uczestniczył również w uroczystościach, które odbyły się na grójec-
kim rynku  przy pomniku poświęconym poległym bohaterom walczącym  w latach 1939 - 1945.

            
Jesteście źródłem miłości, 
piękna i mądrości. 
 Każdego dnia dbacie o rodzinę 
i domowe ognisko, nie szczędząc na to czasu, energii i sił. 

Z okazji Dnia Kobiet życzę wszystkim Paniom  zdrowia,
    szczęścia w życiu osobistym oraz sukcesów w pracy
     zawodowej, radości, pogody ducha
                                              i wszelkiej pomyślności 

Niech uśmiech                      towarzyszy Paniom każdego 
         dnia,                            a życiowa mądrość daje siłę 
                                            i determinację w rozwiązywaniu 
                                           najtrudniejszych spraw.

DROGIE PANIE! 

Z wyrazami szacunku
Wójt Gminy Błędów
Mirosław Jakubczak

WÓJT GMINY CHYNÓW
pow. grójecki, woj. mazowieckie  

Chynów, 10 marca 2021r.
GP.6721.2.2018
   

OBWIESZCZENIE

o wyłożeniu do publicznego wglądu:
projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar wsi 
Widok i Węszelówka uchwalonego uchwałą Rady Gminy Chynów nr XXXIII/213/2010 z dnia 30 

kwietnia 2010r.

Na podstawie art.17 pkt. 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu prze-
strzennym (t.j. Dz. U. z 2020r. poz. 293 z póź. zm.), art. 39 ust.1 i 2, art. 46 ust. 1 pkt.1 i art. 54 ust. 
2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 
2021r. poz. 247) oraz uchwały Rady Gminy Chynów Nr XXXVIII/243/2018 z dnia 27 czerwca 2018r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Chynów obejmującego obszar wsi Widok i Węszelówka.

Zawiadamiam
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego obejmującego obszar wsi Widok i Węszelówka uchwalonego uchwałą nr XXXIII/213/2010 
Rady Gminy Chynów z dnia 30 kwietnia 2010r.
Z ww. projektem i prognozą można zapoznać się w dni robocze, w terminie od dnia 19 marca 2021r. 
do dnia 12 kwietnia 2021r. w siedzibie Urzędu Gminy Chynów, ul. Główna 67, budynek D, w pok. nr 
2 w godzinach pracy Urzędu oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy Chynów pod adresem: www.
bip.chynow.pl.  
Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie zmiany Planu rozwiązaniami odbędzie się w dniu 29 
marca 2021r. w siedzibie Urzędu Gminy w Chynowie, ul. Główna 67, budynek D, w pok. nr 2 w godzi-
nach 10.00 - 12.00,
UWAGA! Informuję się, iż planowana dyskusja publiczna odbędzie się z uwzględnieniem wszelkich 
wymogów wynikających z aktualnych obostrzeń oraz ograniczeń sanitarnych wynikających z przepi-
sów prawa na czas epidemii COVID-19. Mając powyższe na uwadze podczas dyskusji publicznej każdy 
uczestnik powinien posiadać zasłonięte usta i nos (maseczka), utrzymywać odległość od pozostałych 
uczestników min. 2 m oraz przed wejściem do sali zdezynfekować dłonie.
Prosimy o telefoniczne zgłoszenie chęci uczestnictwa w dyskusji pod numerem tel. (48) 661-57-45.
Zgodnie z art. 17 pkt. 9, 11 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, osoby praw-
ne i fizyczne oraz jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą wnosić uwagi do 
projektu zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Chynów obejmującego 
obszar wsi Widok i Węszelówka, kierowane do Wójta Gminy Chynów w nieprzekraczalnym terminie 
do 27 kwietnia 2021r. z podaniem oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy w formie pisemnej 
na adres Urzędu Gminy wChynowie, ul. Główna 67 lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środ-
ków komunikacji elektronicznej, w szczególności poczty elektronicznej lub formularzy zamieszczonych 
w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Chynów. Wnoszący uwagi podaje swoje imię i nazwisko albo 
nazwę oraz adres zamieszkania lub siedziby.

Zgodnie z art. 39 ust 1 pkt 3 i art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 2, 3 ustawy o udostępnianiu informacji o śro-
dowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania 
na środowisko (Dz. U. z 2021r. poz. 247), projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne-
go podlega strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko. Jednocześnie informuję o odstąpieniu od 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko zgodnie z art. 48 ust. 1 i 1a ustawy o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko oraz na podstawie pism Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w 
Warszawie (pismo z dnia 14 sierpnia 2019 r. znak: WOOS- III.410.422.2019.MM) oraz Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Grójcu (pismo z dnia 19 lipca 2019 r. znak: ZNS.700.14.2019), 
które pozytywnie uzgodniły zamiar odstąpienia od przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania 
na środowisko dla ww. projektu planu.
Organem właściwym do rozpatrzenia w/w uwag i wniosków jest Wójt Gminy Chynów.

Wójt Gminy Chynów
Tadeusz Zakrzewski

OBOWIĄZEK INFORMACYJNY 

Na podstawie art. 13 ust. 1 i 2 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w 
sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu 
takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (Dz.U.UE.L. z 2016r. Nr 119, s.1 ze zm.) - dalej: „RODO” informuję, 
że:
1)Administratorem Państwa danych jest Gmina Chynów reprezentowana przez Wójta Gminy, adres: ul. Główna 67, 05-
650 Chynów, email: chynow@chynow.pl, tel. +48 661 57 31). Administrator wyznaczył Inspektora Ochrony Danych, 
z którym mogą się Państwo kontaktować we wszystkich sprawach dotyczących przetwarzania danych osobowych za 
pośrednictwem adresu email: inspektor@cbi24.pl lub pisemnie na adres Administratora. 
2)Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego gminy Chynów obejmującego obszar wsi Widok i Węszelówka.
3)Państwa dane osobowe będą przetwarzane na podstawie:
- art. 6 ust. 1 lit. c RODO, 
- ustawa z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego,
- ustawa z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym,
oraz art. 6 ust.1 lit. a RODO (na podstawie zgody) w przypadku danych podanych dobrowolnie.
4)Państwa dane osobowe będą przetwarzane przez okres 25 pełnych lat kalendarzowych, licząc od 1 stycznia roku 
następnego po roku, w którym nastąpiło zakończenie sprawy (26 lat) na Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 
18 stycznia 2011 r. w sprawie instrukcji kancelaryjnej, jednolitych rzeczowych wykazów akt oraz instrukcji w sprawie 
organizacji i zakresu działania archiwów zakładowych. W przypadku przetwarzania danych osobowych na podstawie 
odpowiedniej zgody, do momentu jej cofnięcia. 
5)Państwa dane nie będą przetwarzane w sposób zautomatyzowany, w tym nie będą podlegać profilowaniu.
6)Państwa dane osobowych nie będą przekazywane poza Europejski Obszar Gospodarczy (obejmujący Unię Europejską, 
Norwegię, Liechtenstein i Islandię).
7)W związku z przetwarzaniem Państwa danych osobowych, przysługują Państwu następujące prawa:
a)prawo dostępu do swoich danych oraz otrzymania ich kopii;
b)prawo do sprostowania (poprawiania) swoich danych osobowych;
c)prawo do ograniczenia przetwarzania danych osobowych;
d)prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie bez wpływu na zgodność z prawem przetwarzania, którego doko-
nano na podstawie zgody przed jej cofnięciem,
e)prawo wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych 
(ul. Stawki 2, 00-193 Warszawa), w sytuacji, gdy uzna Pani/Pan, że przetwarzanie danych osobowych narusza przepisy 
ogólnego rozporządzenia o ochronie danych osobowych (RODO);
8)Podanie przez Państwa danych osobowych jest obowiązkowe. Nieprzekazanie danych skutkować będzie brakiem re-
alizacji celu, o którym mowa w punkcie 3;
9)Państwa dane zostaną przekazane podmiotom zewnętrznym takim jak Pracownia Urbanistyczno-Projektowa, na 
podstawie umowy powierzenia przetwarzania danych osobowych, a także podmiotom lub organom uprawnionym na 
podstawie przepisów prawa.

2
Sprzedam Apartament 4 pokojowy o pow. 102 m

Tel kontaktowy  601 180 821Osiedle Trakt Królewski w Grójcu. 

W apartamencie znajdują się: kuchnia z salonem, 
3 pokoje 2 łazienki, przestronny przedpokój, 2 balkony, 
2 miejsca postojowe w garażu podziemnym, 2 komórki lokatorskie.

Wykończony w wysokim standardzie winda.



Ewa Stępień to mieszkanka gminy 
Goszczyn związana z tutejszym Kołem 
Gospodyń Wiejskich. Jak mówią ko-
leżanki „ma serce na dłoni”, a jej upór i 
energia były kołem zamachowym przy 
zawiązaniu organizacji. 
– Ewa to kopalnia pomysłów i kobieta 
pełna energii – mówi Renata Klaus, pre-
zes KGW Goszczyn. – Mocno angażuje 
się w życie społeczne i chce każdemu po-
móc. Wiele naszych działań i inicjatyw 
to pomysły Ewy. Teraz przyszedł czas, że 
sama musi prosić o wsparcie. 
Jak mówi o sobie – Lubię pomagać, 
dzięki temu czuję, że jestem potrzebna. 
Nigdy nie myślałam, że kiedyś to ja sama 
będę zmuszona prosić o pomoc.

Starcie z nowotworem
Ewa Stępień ma 50 lat, jest mamą i 
babcią, a jej najmłodszy syn ma 14 lat. 
Pierwsze starcie z nowotworem miała 
dziewięć lat temu. W 2012 roku zdia-
gnozowano u niej raka piersi. Potem, 
mastektomia radykalna, chemia, na-
świetlania, ból nie do zniesienia i po-
parzona skóra, ale najgorsza była utrata 
głównych atrybutów kobiecości, piersi i 
włosów. 
– Długo to bardzo przeżywałam, ale 
udało mi się stanąć na nogi i od tego cza-
su praktycznie zapomniałam o chorobie 
– wspomina Ewa Stępień. 
Niestety, ale dramat gospodyni z Gosz-
czyna wrócił rok temu. W styczniu 2020 
roku zdiagnozowano u Ewy dwa guzy 
w nadobojczykowych węzłach chłon-
nych. W kwietniu były już ich cztery. Po 
długiej i żmudnej diagnozie, której nie 
ułatwiała pandemia koronawirusa,  oka-
zało się, że są to przerzuty z raka piersi. 
We wrześniu mieszkanka Goszczyna 
została zakwalifikowana do programu 
lekowego i jest objęta terapią celową. 
Usunięto także węzły chłonne. 
–  Proszki mają na celu zwalczyć komór-
ki nowotworowe, ale jednocześnie nisz-
czą mój organizm, ponieważ mają dużo 
skutków ubocznych. – z trudem opo-
wiada Ewa Stępień. – Po wycięciu wę-
złów zaczęłam mieć częste, mimowolne 
przykurcze prawej ręki a lewa z wycięty-
mi wszystkimi węzłami chłonnymi jest 
stale obrzmiała i wymaga kompresjote-
rapiii i drenażu limfatycznego.

Kosztowne badania 
Aby dobrze radzić sobie z konsekwen-

cjami zabiegów, kobieta potrzebuje 
specjalistycznego urządzenia do dre-
nażu limfatycznego, którego koszt to 
7000 złotych. Dodatkowo do dalszej 
diagnozy oraz opracowania kierunków 
leczenia, niezbędne jest kosztowne ba-
danie, PET, którego koszt to blisko 7000 
złotych. Pozytonowa tomografia emisyj-
na to nieinwazyjne badanie obrazowe 
przeprowadzane w celu m.in. wykrycia 
zmian nowotworowych, kontrolowa-
nia przebiegu leczenia nowotworowego 
oraz monitorowania czy dochodzi do 
wznowienia choroby lub przerzutów. 
Badanie PET to obecnie najbardziej pre-
cyzyjny rodzaj badania diagnostycznego 
w kierunku wykrywania raka. Potrzeb-
ne są również zabiegi oraz preparaty 
wspierające mój organizm do dalszego 
leczenia: witaminy, suplementy, zabiegi, 
wizyty, badania, a to fortuna, na jaką ko-
biety nie stać. 

80 blach ciasta
Pierwsze z pomocą ruszyły koleżanki z 
Koła Gospodyń Wiejskich. W niedzielę 
(7 marca) pod kościołem pw. Michała 
Archanioła w Goszczynie sprzedawały 
swoje produkty, a zebraną kwotę 16 ty-
sięcy złotych przekażą na walkę z cho-
robą. 
– Zebrana kwota przeszła moje naj-
śmielsze oczekiwanie – mówi Ewa Stę-
pień. – Wystarczy na badanie, urządze-
nie do drenażu i bandaże. Ta moc od 
ludzi sprawiła, że czyję, że dam radę. 
Do akcji przyłączyły się także koła z 
Dębnowoli, Rosochy i Boglewic, które 
razem z gospodyniami z Goszczyna 

sprzedawały swoje wyroby: ciasta, rę-
kodzieło, pierogi, słodkości itd., będzie 
także znak rozpoznawczy gospodyń z 
Goszczyna, pesto jabłkowe ostra włosz-
ka oraz domowa wegeta, a także amato-
rzy zabytkowych samochodów, którzy 
będą kwestować wspólnie z KGW. W 
sumie upieczono aż 80 blach ciast. Za-
interesowanie akcją było tak duże, że już 
po pierwszej mszy świętej wykupiono 
lwią część przygotowanych produktów. 
Jednocześnie KGW „Na obcasach” z 
Lewiczyna prowadziło charytatywny 
kiermasz pod tamtejszym kościołem. 
Na rzecz chorej koleżanki sprzedawały 
ciasta. 
Wesprzeć Ewę Stępień można także in-
dywidulanie, przekazując 1% podatku 
(KRS: 0000414091. Cel szczegółowy: 
Ewa Stępień), a także dokonując wpłat 
na rzecz Fundacji Znajdź Pomoc 52 
1050 1025 1000 0090 3010 4252. 
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STYROPIANMONTAŻ
TRANSPORT
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OKNA & DRZWI
ROLETY (dzień/noc) -  MOSKITIERY - PLISY
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RATY

PARAPETY - ŻALUZJE

Tel. 509 343 730

PROMOCJA NA 
DRZWI WEWNÊTRZNE I ROLETY*

REALIZUJEMY PROJEKT

NAJLEPSZA JAKOŚĆ
BRAMY GARAŻOWE

NOWE MIASTO N/PILICĄ ul. Warszawska 3, ul. Pl. Kościuszki 3/14 i ul. Góra 4

LEW-BUD

F O T O W O L T A I K A

sadowniczy ślęze
w każdym stanie.

Tel. 666-941-477

KUPIĘ 
OPRYSKIWACZ

Jak groźny jest pożar łąk, można 
było przekonać się wiosną ubiegłe-
go roku, kiedy płonęły tereny Bie-
brzańskiego Parku Narodowego, a 
akcja gaśnicza trwała kilkanaście 
dni. Mimo że od wielu lat ARiMR, 
Straż Pożarna i inne instytucje 
przestrzegają przed wypalaniem 
traw, co roku znajdują się osoby, 
które lekceważąc te apele, za nic 
mają stwarzanie bezpośredniego 
zagrożenia dla zdrowia i życia lu-
dzi oraz zwierząt i niszczenie śro-
dowiska naturalnego.

Pozytywne skutki wypalania traw 
to mit
Wbrew obiegowej opinii wypala-
nie nie powoduje bujniejszego od-
rostu traw. Nie poprawia też jako-
ści gleby. Co więcej, w znacznym 
stopniu obniża wartość plonów. Po 
przejściu pożaru gleba staje się ja-
łowa i potrzebuje nawet kilku lat, 
aby powrócić do stanu sprzed ka-
taklizmu.
Pożar jest tragiczny w skutkach dla 
całego ekosystemu – zniszczona 
zostaje nie tylko warstwa życiodaj-
nej próchnicy, giną również zwie-
rzęta. Podpalanie traw bywa często 
przyczyną pożarów lasów i zabu-
dowań gospodarczych, w których 
życie tracą także ludzie.

Surowe kary – grzywna a nawet 
więzienie
Zakaz wypalania traw określony 
został w Ustawie o ochronie przy-
rody oraz w Ustawie o lasach, a Ko-
deks wykroczeń przewiduje za to 
karę nagany, aresztu lub grzywny, 

której wysokość może wynieść 
od 5 tys. do 20 tys. zł. Co więcej, 
jeśli w wyniku podpalenia trawy 
dojdzie do pożaru, który sprowa-
dzi zagrożenie utraty zdrowia lub 
życia wielu osób albo zniszczenia 
mienia wielkich rozmiarów, wte-
dy sprawca – zgodnie z zapisami 
Kodeksu karnego – podlega ka-
rze pozbawienia wolności nawet 
do 10 lat.

Wypalanie traw to też ryzyko 
utraty dopłat
Oprócz wspomnianych sankcji 
wypalającemu grożą również do-
tkliwe kary, które nakładać może 
Agencja Restrukturyzacji i Mo-
dernizacji Rolnictwa. Zakaz wy-
palania gruntów rolnych jest jed-
nym z warunków, których rolnicy 
zobligowani są przestrzegać, aby 
móc ubiegać się o płatności bezpo-
średnie oraz płatności obszarowe 
w ramach PROW 2014-2020. W 
przypadku jego złamania ARiMR 
może nałożyć na rolnika karę fi-
nansową zmniejszającą wszystkie 
otrzymywane przez niego płat-
ności o 3 proc. W zależności od 
stopnia winy, może zostać ona ob-
niżona do 1 proc. bądź zwiększona 
do 5 proc. Jeszcze wyższe sankcje 
przewidziane są dla tych, którzy 
świadomie wypalają grunty rolne – 
muszą oni liczyć się z obniżeniem 
płatności nawet o 25 proc. Agencja 
może również pozbawić rolnika 
całej kwoty płatności bezpośred-
nich za dany rok, jeśli stwierdzo-
ne zostanie uporczywe wypalanie 
przez niego traw.                 ARiMR

REGION: 

Z nastaniem przedwiośnia rośnie zagroże-
nie pożarowe związane z wypalaniem traw. 
Warto przypomnieć, że proceder ten jest 
niezgodny z prawem i grożą za niego suro-
we sankcje karne oraz cofnięcie dopłat wy-
płacanych przez ARiMR.

ARiMR przypomina 
- wypalanie traw grozi 
utratą dopłat GOSZCZYN: Energiczna gospodyni z KGW Goszczyn potrzebuje pomocy w walce z 

chorobą nowotworową. Pierwsze wsparcie płynie od koleżanek z koła.

Pomóc jednej z nas

Paulina 
Omen-Klepacz

redakcja@jablonka.info

   
cena 1.5z³/kg 
 

wapno palone w bry³ach

Tel. 669-740-264

SPRZEDAM 
zastosowanie m.in.do produkcji 
cieczy kalifornijskiej oferta bezp. 
od producenta

AUTO DOSTAWCZE, BUS
LUB KONTENER- 
MO¯E BYÆ USZKODZONE

Tel. 791-790-818

KUPIÊ 
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WYPOŻYCZALNIA AUT
Auta osobowe/ 9-cio osobowe
Dostawcze
Koniowozy
Lawety/przyczepy

519 717 868 www.transportkoni-24.pl

Profesjonalna 
obsługa FLOT

KRZYŻÓWKA: Rozwiązania prosimy przesyłać na adres: redakcja@jablonka.info z dopiskiem w tytule: KRZYŻÓWKA do dnia 
19.03.2021 r. Prosimy o podanie danych: imię, nazwisko, miejscowość oraz telefon komórkowy! Przesłanie rozwiązania jest jedno-
znaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych – zakres RODO dostępny na www.jablonka.info. Maile bez tych danych nie 
wezmą udziału w zabawie. Wyniki opublikowane będą w kolejnym numerze. Do wygrania 3 zestawy Bahco - piła sadownicza + 
sekator o wartości 150 zł. Fundatorem nagród jest GAZ SYSTEM S.A. Prosimy o odbiór nagród w przeciągu dwóch tygodni od po-
informowania o wygranej. Po upływie tego czasu spośród zgłoszeń wybrani będą kolejni zwycięzcy.  W poprzednim numerze wygrali: 
Marlena Chyła z miejscowości Cychry, Irena Machalska z Rudy. GRATULUJEMY!!!

FOTOWOLTAIKA

Instalacje fotowoltaiczne pod klucz
Darmowa wycena
Audyt energetyczny
Montaż
Finansowanie
(leasing, kredyt, pożyczka)

796 873 657
665 883 559

Grójec, ul. Piłsudskiego 9

)
e-mail grojec@solenerga.pl

DOCIEPLENIA
BUDYNKÓW

tel. 25 786 50 16
kom. 602 482 572 

ODGRZYBIANIE I ODNAWIANIE ELEWACJI

Czyste Powietrze
realizacja z programu 

Auto-Plac BOROWIECKI

ZŁOMOWANIE
POJAZDÓW

tel. 501 136 740 ; 606 408 181

PRZYSUCHA NAPRZECIWKO 
STACJI BENZYNOWEJ ATH

x 3

BELSK DUŻY: Z nagrobków znikają metalowe ele-
menty. 

W ostatnich dniach doszło do 
kradzieży na cmentarzu w Belsku 
Dużym. Łukepem złodziei padły 
metaowe elementy nagrobków oraz 
kamienne wazony. Proboszcz para-
fii pw. Świętej Trójcy w Belsku Du-
żym zachęca poszkodowanych do 
zgłaszania kradzieży na policję. 
– Każde zgłoszenie zostanie spraw-
dzone – mówi Agnieszka Wójcik z 
grójeckiej policji. – Już teraz prze-
każemy sprawę dzielnicowym, aby 
przyjżeli się sprawie. Zwiększymy 
także patrole w okolicy cmentarza. 
Warto także zwrócić uwagę, czy po 
terenie nekropolii nie chodzi nikt 
podejrzany. 
W ubiegły piątek na cmentarzu w 
Grójcu przy ulicy Mogielnickiej w 
samo południe administracja przy-
łapała złodzieja na gorącym uczyn-

ku. Mężczyźnie udało się co prawda 
zbiec, ale porzucił około 30 skra-
dzionych dewocjonaliów. Można je 
odebrać od zarządcy cmentarza. 

Red.

Ograbiają nagrobki 


